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vers mysterlous in discussing this apartrmont and the
identity of the couple whie were tenants. ilowevory, during
the monbth of January, he delinitely recalled WIIEESTOND
stating that the ownsr had glven un the anurtrent and that

- __thsy-would_have to_be out by _the flrst of the menths .

FICVARD disgcusaed his contlnulng te vent the apa-tment
with PINTETONE, hosever, VAX =ald that thls sac lrpossible
and that they would definltely have bt revs.

PICIIAKD. recalled that poasinhly on o Sabtarday night
prior to the Sunday on which the rnralndr of the furniture
was moved Irom the apartment, the sup-sriutemicont nocked
ori the ducr and he admiitzd te ths apartient thae superin-
tendent and the nevwi tenant. Accompanyins the new tenant
were two women and a mun. lie stated that the new tenant
and these other individuals after having viewcd the apart-
rent left, and it was pessible at thls tipe that the super-
intendent told him that he wsuld bhave Lo Lo nut of the
apartmant by the fellowing day so that the superintendent -
weuld have an cepportunlity te clean and muke thin arartxcnt
ready for the new tenant who was alleged 2 be moving In
on or aboubt february 1, 1950.

: FICIARD stated thuat the unlmown woman o wag
nresent durlng the tinme when the new tznant and thos in-
Alviduals who accompanicc the tenant appenrea at the
apartrient, was Miza JTLISANE Moyt cov3on, who at that
time resided at the Salvation Amy lotel for Vomen In Hew
Yorl Citwxr. :

_ PICKARD recalled that JT w7 "m0 e jw-v'olw
visited the orton. Strecet apartmﬂn* for thc fir - tlime in
the latter part of January 195C. Eewever, he stated that
e ecould be wrong about this datc and tﬂnf pos tibly the
firat time JII¥Y visited thc apartment was in Docember.
He racallsd that efter this visit with [ AX FINSITONZE and

JAVES TEINSTEIN, hc went to look at a new apartrent which
they later renu'd at 1|18 Wast 9th Straot, Maw Vork City.’

PICKARD stated that during the month of January,
FINISTCNT meved from the apartment a chest, = ilvllywood
t"pc bed, a ledtehen table and
o the 418 Zast 9th Strect apartment. He advised that

.-}_j_]_ -
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he was not prosgent - durding the moving of this furniture and
ht does not racall bhow it was aooomﬁi* shad. :

JICKARD statou tnxL subeoqguent to the superinten-

denttewvisit—to-the—liorton-Strect apavtmens_with _the_nsi:
tenunt, ho contactcd FINZISTCLE at tho Oth Shro .t apartmont
cither in person cor by ielaphone, and thot »AX core to the
apartuent in reaptnsge Lo hia contact and hile thore, he :
assisted him in ~arrying Loolicascz, a gorbare cow, a dagred,

a card tabhle, kitelen chalrs to the baszereont oL the !orton
Strect apartment bullding where thoy stor2d these furnich-
inga. TICTARD stated that the cuporintoudent xad cpanto d
pernfsaion te him te leave these (urnighinc-s In the basc-
ment, :

PICKARD rc cal]ed that they left gome junk in the
closets, such 2s a violln =nd scv.r:l pi' s o wood bto-nrds
and other odds and ends. PICEARD stated that nfoer osbtoln-
ing the 780 Crecenwich 3trect apartirant th-. f\c tornighings
which haid Leen moved te the haegw ont vore »owov.d and trons-
port.d via LVIE'S jeep to the Greencich qb;::, partuent .

PICKARD 1dvisad that he porsibly stajed st his
parents! resldence for a dary or so or 1t sonicons ciss!
apﬂrtmhnf after leaving the berton 3trect apartaent,
Ah(ruaft:r he wmoved in w1tn PINISTCEE and 751N .7 .IM at
the 13 East 94h Shroel apartment ond siarsd thorz for .
four to six wceeks.

[5]

On June 12, 1951, GARY PICEARD acooirpanicd SA
TICHAT P UHANS VY oand t’r\f uriter te 0% lorcern 3troct,
Mew York City. -l roeniacted for bLhe er1g ing a-ants the
moving jirocess on or about Japuary 27, 1950 ir Jhich TAX
FINDSTONE and himacl{ cql“icd the romeinineg furr‘"hin =8
from apartmuent (I to the bascmont of the bu11 ing.. Eo
stated that he khew the ,xnct location whvre the furni-
ture was storcd oxpositc the superintendent's: nvartment
door In th2 bascrient an:s advlscod of the approxivale loon-
tlon ¢l cach plcee of furnlture Mich war wav.® to the
lasewent. I6 is noted that Mi:o d.uPPlpt'“H oft the plaelng-
of th: furniture in-the basement was identi toy that
supplied by I'r. and YVrs. FLOYD ELT1, J%. '

'.-J
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‘ buring the course of this demonastration, GARY
"PYCEAND wos cobouvrved by both L. ana Mro. FLOY)) ET TN,

Jr. oand subscguently tJ.y scre latroduced Lo h'wm,  Er.

and Urs. FLOYD ZLaY¥Y, JR. cenfreantod plCrALD vith the

informition which thoy hud previcusly furi:lshed concerndng
TTTTTUTENS Tmoving dnd  ethar incdtéunls whieh £oof pYacs ot their
' apartment buildine,

. PICE/RD aftcr hzoaring thidr recital soat-4 thot
- posslibly he was incorreet in hoving advizcd a-anhin of the

Salt Lake City office that there w2s no cnue elz. present
durins the roving of the ferniture cn er kot Jppuapy 29
1956, He then roeallzd that two indivisd o e e to th
orten Stroct apartmont during the courss of the moving:
znd inquiruj abent FINUSTONE. PICKARD statad Lihat he ans
in the procosr ol packlng his clothes and he boelleves that
h- instructed those twe Individuals Lo 5o Lo Lo bascnent
ol “ne aportuent hellding and theroe thoy vould find
FIUICTCRE.  PICKARU a2t this time did neb vee 1l the namos
of these Indlviduals.

Svoscquently, veen return t£o thoe e Yorio officc,
_P'L“;.) wuo Cchew numerouns photerraphs intlaoding those
ol JTLLIL PURL and JELWOIT BRAUCE pAYION. AHu idcn%i‘iud
the photographs of “ILLIAY PTRL and JELOGE 22000 nAWTH0
48 weiny those of ke twe individuals who bod Inuired
pertaining to IFINIEITOWE 1t the aprriment.

FICKAND stated that he Uoca not have roraonal
kno lodge that eithor PERL.cr DATICH physicralln aossistod
RIVIOTOHT or nlua 1 in e acving of oeaniv: s frop Lhls
anartaent o tw; *Ascn:.t cit or abecut Jamuaary 29, 1¢60.

T usovaver, FICIATD doslrod to CqulfY thls stataront by
stat.ng that pcss;bla alfter Me had dirceted ZUEL and
DAYTON to po to the bascwent and thrre thoey wowll find

CPINESTONE, and that in zo daling the supcrint ndent -ond
his wifce, Nr. and Urs. MOV EL M, JRQ. notrd thoh bhesa
two individuals wevre with FINESTOUE and assuwasd that they
wers participating in the moving of thu furniture.

n fICEAXD statecd that be belleved that Ivmodiatelys
- prior to tho departure from the Morten Strooh bailding,
CFIMN 3TCYE introduccd PILL and DAYTOR to bim as "BILL und

-} 3=

s -




‘ RMR: 410 - 13 é

XY 65-15735 _ '

BRUCE", respectively, and that he recalled valliing with
DAVTON down the steps and behind them came FPERL and
FINESTONE and that at this time he cmnveraed with DATTCI.

- He_stated that FINLISTONE had borrowed JAMES 'EIUSTEIN'S

1545 or 1549 Bulck convertible that date and that-the four -
of thern left the Merton Street apartment bulldiug togethur
and velleved that FINISTONE drove FPIERL andd UAYTON to a
subway station. He does not recall seeing 2AYTON since
that date.

PICKARD statzd that he ﬁollnitelj racalls seeing

JILLTAY FERL with ELLANOR GLASSLAN, asister of VIVIAM
GLAZOHAN, at a sccinl atitended by dngoxinﬂte}y 25 to O
Jndividuals at the apartm=nt of TAX FINESTONE and JALE
THINSTEIN, 418 Zast 9th Street, New York Cit;, Jduring the
first week of February 19 50. PICF D was then serporarily
PPulJln vith PIHZSTONE and EIn TrII at this above ‘

drbu_o PICKAXD further advisnd that PINL and ZLEANOR
GLAu». M and himselfl sat on a sofa in the FINISTCNE-
CETMETE IJ apartment anu conversed atk considerasble length.
He -stated that ELTANOR CLASSUAN was the datr tlat evening
f "ITLLIAI. PERL.

FICKARD volunteexod te atbkeupt to get in touch
vilth PAX PFINZISTONE that evening and arranse for dinner or
some snltable contact, at which time he would ntteipt to -
secure information from *THESTONE during thelr conversa-
tion. e Indlcated that this informatlion wenld be passed
o tu the interviewinsg agents wlthout dincloszing to :
PIHESTONE that he was COnnerating with the FPI.

It should be noted that PICKARD made rep=ated
aftelpts during his stay in New York Clty to contact VAX
INZSPONZE without sucesss. It was later learned that
FI"“ CNZ,during most of PICKARD!'S visit in New York Clty,
was confined to the #illard Pavker Hospiltal in iewr York

City with "measles".

buring the ecourse of the interview o Jfune 12,
1951, FICKAK:D was shown photozraphs of JULTUYS and #THSL
RCSEIBEAG.  He stated that bhe had never seen wither of
these inuividuals, hovever, hé did recognize thelr pleturea,
havin_, sec¢n variouu photobraphu of them in ne..fnpcrs and
magazines. :

-
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FICKARD, 1n vizwing the photograph of i'ICIIAEL
qIWO"OVIPH atated that he beliceved thet he has seen this
individual somewhere, however, he was unabl. to furpish.
any-definlte inforw1tion pertaining to this individual.

He made the same comment when a photopgranh of” §HI- -
SIOA0VICH was exhiblted tn him.

. Photographs of UOXT'ON SOLFLL were eoxhinited te
FICIASD and he stated he had s=2cn this ind'vidual scmewhere
houevar, he was unable te state where., le sbtobt:od it wes
quite poasible that ho had scen this indlvidual's picturc
in thz nowsnaper and thet was the basis o~ t115 tentative
recognition. ' .

PTFIARQ when shown a rhotograph ol VIVIAY GLATI AN,
stated that he had met her somemweie, peasitliy at a party
at the PFINEASTCHE-WEILSTZIN apartnent on Zast ?th Street.
Ee stated that this would have becn 1n ire corly nonths
of 1550 and he rccallod that she vag a "fast tsiler®.
He deflnitely recalled that while livin; 2t thz Zast ©th
Strect mspartment of FINESTOMNE and fEAHST‘IH, VIUVIAN GLASSUAM
had telephoncd- this apartment am:i azled for "AY FINESTOME.

FICEARD stated that after viewins the plhotograph

o of ALIMED SARART, be belleved that he met btlm % the

FINZSTONE-"EINJTEIE apartment in Jebruary 155G, He statzd
that 1t was quite possible thal he may haves 22t iilm on tho o
Cornzll campus in Ithaca, Kew York. In thiles conasction, i
it L8 rocalled that ALFRL) SARANT was 1n liev Yoris City
Aauring the latter part of Februury 1950,

PICKAED ldentifizd a photograph of vICTOM K. o0
0SS, the father-in-law of ALLFRED SARANT. f&¢ . tted that --
he had seen him in Ithaca, New York. :

PICKARD stated that the "Hotorrupl of AZERIETTA -
SAVIDGE vias famillar and recalled that ¥FAY FIUDSICEDR hed
mentioned to hilm that he had knowm a g-rl by thq nane cf

- "}I w'rT T “"

P*”LARD was unable to 1dentify a ;Yotograph of
JO&L BiiR, howevar, he stated that he hHad 'wnrd this

" namc frorm Some Source.

)5
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PICKARD further commented on the contents of the
foyer closet in Apartment 6I at 65 Norton Street by steting
thet he had opened the door and examined the cdds and ends

——— —-—-1n- the_apartment_subsequent to his having moved into the

apartment. He stated there were "everal‘pieCGS‘of‘wood—two~ -

to three fe«t in length which had nalls appearing above the
surface of this wood. He sald that 1t was hls dcfinite
recollection that thls had semething to do with photography
He stated that he questioned FIRESTOME about tlese odds and
ends in the closet and FINCSTONE advlsed him that someonc

who had formerly lived in the apartment had :discarded these

articles.

PICKAID was azain interviewed on June 13, 1951

by SA RICHARD T. HRADSKY and the wrlter. On thls date, he

was further questioned about the Christmas holiday incident

in which rfriends of thelrs from Carnell huad stayed with

ther. e stated that he .:as not in the apartient when. the

superintendent came up and flxed a leak in the bathroom.

He recalled that GATTY later told him abeout this. PICKARD
- stated that thia incident inust heve tsken place during the

tvio day perliod which he spent at his parents' residence in

FPleasantville, New York.

N : FICKAND stated that lilss BETTY DURUILER who
currontly resides at 178 East 7lqt Street, Mew York Citz,
nad possibly visited in the 65 ilorton StPO(t apartment.

Hde stated that she hds bpeen emplCJPd in various free lance
radio acting jobs, that "AX FINZSTCME dated har during the
1951%-1950 period, having previously ¥ncwn her while he ins
sttending JTthaca Tonlloge, Itkhaca, licw Joili.,. TAY.T sctatec

- that he bzlleved that }AY FINISTONI firnt lnhrodnced BETTY
FURIILZR to him in Octcber 1°h9.

. PICFARD also advised that he has dated BULEIFR on
various occaslons subsequent to Cctober 1°hc and Fhat ‘he
had s2en her as recent as June 12, 1550.

PICKARD described !Ulss BURIIER as Jblte, 5'57,
120 pounds, approximately 27 years of age, I’ld“sh blondf
“hair (dycds diverced.

R ' GARY PICKARD further advised on June 13, 1951,
"that he met a man througb YAX FINESTONE immediately prior

216~
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to or during the initial period which he rcsided at
Apartment €I, (% hkiorton Street, New York City, who worked
for a labor union, possibly out or town, ncar Pilttsburgh.
FPICKAD could not recall this man's [ull name. Iloiever,

he thought that his—flrst-name- was_DAVi. _ile helleves that

this indivicual was a union organizer, posalbly for the
elecirical cor steel union. He stated that he o.ned his own
car, which hc deserlibed as either a black or darls blue

19hﬁ Pontlac cr Chevrolet.

PICEARD doscribed this unknown man as shite,
51 4" tall, 2 te 2% yecars of are, stecky build, tlond
reddish hair comobed bacly, hook nms a2, ile viated that this
nan had a girl friend who worked for ths International
Ladia=s Garment Jorkcers Unlon, 1710 roadway.

FICEA®D stated that this un!'novrm man and his pirl
friend came to the liorton Strest apartment on at lcast one
occasion to visit FINZSTCHZE, and that after FIHZ3I0URE and
himself moved tc the L1C East Oth Strect apartwent, New Verk
City, that this unknown man stayed over at lcazt on onc
occasion. - ‘

PICKARD, in describing the relationship which
exicted bectwezen PINCSTONE and thls unknowr man, stated
that they seemcd te have known each other from somevhere in
the past; they bad mutual friends and there sccemcd to be 2
gepuine fricndship existing between the o, '

" PICKARL, In describing the giri fricnd of this
unknown man, stated that e was whito, aprroximatel; 50 3"
te 5t 9" tall, medium build, blende halr, fairly cood leook-
ing and iIn her early twentica. FICKARD stated vhat it was
his recollection that sbhe had previously been marriced and
13 now divorced. )

On June 1, 1651, TICKARD was qucstioncd concern-
fnz the ldentity of the unkuown man whor J'r. FICYD BINVE, Jr.
states that he fonnd in the Liae ten Strect apartrment during
the morning hours con or gbouvt Jannary 29, 1950, 3177
beclieves that this Individual 1s identical with WELDON DRYUCT

JAYTOH.  EL YN has advised that this individeal was wearing

rujamaz and was sitbing a2t .a card table, which was placed

.-14_7..
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in the middle of the living room of ispartment (I, He rocalls
there there was toast, Jelly and no.osibly + slans ol vater '
—  __cn_the cayrd table. '

FICKARD states that thors Ls a0 gecstion in his
nind that Ir. EL:AKN 1s referring to himsglf o this un-
known indlviduzcl. fc states that he recrils the :ncldont
an<d thae facbs arae suvstantlially the same oo firnlshed by
v.re BL.YY. PICKARD belleves that thig incldent cecurred
possibly on the Sunday on whiclh JIAY FIH“°*f“' s Dimsclr
meved the romainineg fummlture from this ovarSrool Lo the
bus-m:nt ¢i thu building. ‘This date haw o (fxced as
dJanuary 29, 19$50. :

Fhotographs of the bedroem door whilceh contained
the £a2n holes wors exhiblted to FICLAGD. o s34sb.s8 that
he dees not recall secdins these heles In the door, vhich
#ould have been, during the perlod he 1ivog 1r.vc, oroeabkly
£fillced wlth a4 plastic weods Ho states that the bodrcom ear
wag vary dirty and vcually remalnzd opericd 1l pushad boel:
agalnst the bedroom wall.

GATYY PICKARD personally ohserved !2MiISD SATAHT on
June 1L, 1251, e states that LOULISE SARAHT 1+ not fami liar
< and he does not reeall having known hovr or having aver
gssen her in the past.

On Jung 15, 1¢ 51, CGARY PICFATD 2cenumpanicd the
writer to 173 West End Avenuc, the fermer rosidonces of VAY
DINDIONE, In oan atbtowpb to locabl FWIHEATOD W e Whag
FICKARD would have an copportunity to conviroe with him,
PICKARD made an unsuccessfvl attempt te loente L7 ISTOND
at this uddreess.. Subueruontly, he accowpanied thr writer
to 516 wat Broadway, where PFIMISTONE was rocceivid hls
mail in carc of JOIN A. LuARY.  lhere PICEARD wods an
unsuccessivl attempt to contact FINLSTONE. Lowoever, he
stated that this 1s the address of 2 form. r Jrlond of i
FIIIESTONSG, whose name was LEAIT e rocalls having
qLco-oanied PINISTONE te thia ﬂddrnJe on pb loast ene
cecasion while Lhoy both resided ot 6% vortom Itrout, nd
thero Lthe; played card with LEARY. e stules bhat LIARY
was forv“rly 1n the lerchant l'arinoe Scrvice vith FILESTOIE.

w

AX

On Jun2 16, 1951, CARY DPICLIARD d{scrcchly ob-

-hG-
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scrved UELDOY DRUCT DAVTCY and peraonally tdentiflsd hlm as
the individual who accoupanied TILLIAM FZHI te *he Dorton
Straot apartment on or abeut Janpuary 29, 1660,

TTTTTPICKERD introduced -himse )l Lo DAYTON _shile thir
were both walting in the Grand Jury wvalting roem that
date. DAYTCN agdviscd PICKARD that ko Ald no' Irmor hinm,
FICraRD stated twat he explalned to MAYICY thalb Wi had
resided «ith 'a¥ FINESTONE at 65 orton Strect in iew York
City fer a fow months prior to the lattor puirt of January

1050, and dofinitely Colt that he met him and hed bDeen intro-

duccd to him ac "BRHCE" by JAX FIITISTONT. DAY TOH L tead
that that scemed unlikely to hirm mnd he doss net recall bilo
nanc or this nA‘Linh.

FICKALD stuted that DAYTON adviced hire that "thoey"
queetioned him about moving {uvrniture, whizh e haid denicd.
DAYTON also dvisad that I he had met LA PIUESTORT at 211
in #ew York City, 1L certainly ~us nct In bhe Greenwich
Village :mxea. lle suggested vurious placss ns Sorngll Univer-
slty wherc they could have met, ana rISEaRD alvia:d that they
wer: all highly unlilely te him. :

DAYV'TCN alse adviesed that b was nou woerrisd for
he 13 not impiilcated in any way in this Invesiloncion. s
sald that he did not knnw 4 FIFTQTCN: voery vell,

On Jumc 18, 19%1, GARY FICITARD =132 h:d an
opportunity to mect JANTE "IINSTREIN In khe Grea o Juny
walting room. e siated that EINIITIN ilwmed! . tzly recog-
nized Yin and adviced Do that he had not oo 7y TSNS
‘ginee April 1951, FICITAY(D shatew bthat he aovicsoed TRINSTH
thot he wae there bo teetily as a witness and !

zen trying to 10"~fc AL PTERSTCONE for auproximstely one
weelk, He asked IMINGTII 1L he bnew IISNES™OXE'T current
wherenbouts. TNQTTIN steted, as before, thal ho lind not
gecn FINZETCHNTE SLﬁce AprL] and thueb he does rot oy
vhere PIMESTONE le.  Howswvor, he bolioves thaf o and left
the apartrent. that he had wikthy Haw, LU 1e ol 4 that
H RRY 13 undaubtedly ldontical rith AR <Ml whom
PIMISTONE rosided with at 1737 dest Znd Ay v, 0 York
Citj. ' o




O RFR:\LP -~ 19 a

NY 65-15735

PICKARD stated that from his discussion with
JSTHSTRIN, thlis HARRY may have been a former student at
Cornell University.

TEINCSTOIN advised TPICKARD-that ne-felt -sure—that —. -
neithar he nor PICKARD #ere imgllcat"d in any way in the
Jovernment's invesntigaticn. liowever, he er;];ined that hs
was not answerin; some of the questicns put to him in the
Grand Jury Yecause he had becn quite ackive pelltically

anc: that a lot o his political bellefs arz towara the lpft
which 10 frownea upeon these days. BINSTCIN advised

- PYCKHARD that Lt wus not to “is advuantagse to hecone impli-
cated in any way in the Government'c inventiy;zat on, anid
since he had nothlng to do with what FINZSTOHNE may be

undcr» suspicion of, ha did not desire to ansver the Govern-
mentt!'s questions. BINSTEIU told PICKARD that he does not
know ELDOY ¥ UCE DAYTON.

It is to be noted thet throughout the intsrvleuas

which took place in kew York City from Junez 11 hrough 15
and June 13, 1951, GATY 2ICUARD denled thal he {2 now, or
has cver been a nomber of the Communist Party or any of

tta front‘organizﬂtions. e state” further that hs had
never becen approached or knowdngly perforred any espionace

tunctions on bhehalf of 'AY WINTSTCUE cor nny other individual.
He stated that he had attended a nrotest rally in btehalf of
the eleven Communis;t leadars, +¢ho iere on trial for con- '
spiracy to-overthrox the rovernment, wlth @ AX 1IN IEZ7QHE.
He stated that -PINTSTONT had *nvttnd hln te attend this
rally and that he had censented to do sc ha*nlv thirough -
cnxlcqity. de staved that he also attende:d n i'ﬁt,na“n",
which he belleved had beer sponscre.d by some Utwmunist front
orcanization, with NAX ?IPISTONE. ile aldv)sad thal, RETTY
‘SANIZRS, a friend ol AW RINCSTIME, had been posribly
Chalirman, or apspeared as one of uno performira at this
"hootenanny™. :

PICKKARD has advised that he believez that HAX
TINESTONE is pro-Conrunist in his political! belicfs., He
bascs this belief on various dlasusesions whkicel: ke had had
with PINESICHE over a several month period in 1545 and
-.1950. lie advised that he had no knowledze us o chether
FTNESTUKE had 2ver been 2 nember of the Communict Party.
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Howcver, in bhis opinicn, FINESTONZE nmay have besen a member
o the rarty at som~ previnus date. He a:uvise:d that
PINIS PG E or JRINSTEIN made available Conmpurist literaturc
to him when he livcd at 18 Bast 9th Strect, llew York Clty,

-wi-th—-therm-dn—February-1¢50. de__stotz< _that he_rzald some of

this literature and latcr discussed 1t with FLLUESTONRE, e
again stated that his intera2st in reading the litepature
was both of a curious ard intellectual nature.

It should also be noted thet LHzoughaut these

"intervizwe, GARY PICFARD exhiblted a wars: cooporative

epirit in answering the intervicweing agcnts' qucations.

He cxplainad that “is havin: acecepted PIILSTINI1Y olfer

to share the i‘orton Street apartment uand latzsr the Sth
Streut apartmont was based on an cconomic nec@ecity. He
further adviszed that both FINISTONZ uard himscelf were of
Jussian Joewlsh extraction, and that thiey had = nabtural
basis for a friendship. FICKARD statcd that bLheir initlal
friendship had dcvclopud when both FINZIT MR and bhlmself
-regided iIn the same nelzhborhood winile each of thop was at-
tending Cornsll University in 1646 er 1SL47. du stated that
it wae quite by accident that they had 1nﬁ 121l met and
cxplainecd that he had an automobile and dreve from nis
residence on one of the rural rcutc of Ithaza, lev York,
to Cornecll, and that he had noted that PINMIZITINE ras also

a stuient at Cornecll, and he would pick him up and take him
. to school.

Agsis tant United States Attorney JOIN 1. ROLZEY
has cxpressea the opinion that GARY IICYARD wonlid be an
exccllent Govarnment witneas dn the cvent £l Bis sorvie-e
erc needod In any future Governmgnl caszs nor cio:s in whiceh
he mi _ht be called to teskify. '

Assistant United Status Attorney JOMNY Y. “OLEY,
Southern District orf lew Tork, has advlsed the Jritor that
GLRY PICKARD testificsd for tha Fedzral Grand Jury, Southern

. District of N¥ew York on June 13, 1l =2nd 1B, lj'l

-Slw
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2, Inturviews #ith Nr. and !lVre.
FLOYD EL''YN, JR.

—  ———0n July-18-and 19,- 1950, -S4S TERFANC ~ LEPDLIICEN
and the writer intervliéwed lir. and Mrs. FLOY. TLH, JR, 55
fiorton Strsct, liew York City. They adviscl ithat FFLCYD EILVYNH,
JR. has be:n superintendent at 65 llorion Street, a large six-
story walk-up apartrncnt bullding, sinee Cctobse, 1¢hE, suec-
cceding hls father to this position. They stated that the
receords in their posscssion concerning €5 lorton Street
reflected that Apertment 6T at that address was ronted teo
AL-225 SARANT in 1443, probably October, an:d thaz SARANT
vacated the apartment in January 1550. The records, they
said, also indicatew that the name ROSS was added to the
registor slong with SARAMT  in 1945 and in 194% the name
P5RL was noted as a tenant in Apartment 6I. They stated

- that 2t the time PIRL'S name was added to the rocord, it

was indicated on the records that "Sarant sendz in eheck”.

FLOYD EL VYN, JR. eontinued th2t when he asaumed
the superintendent rosponsibllities, he was told that

SARAYTT lived In Rechester or some place in Tipstate New York

and that he enly visited and used the apartrment ocrasionally
paying the rent te the maln effice. by mall. H: continued

“that approximately thrce months latar, probably In dDecemb:e

1948 or January 1049, the tenants belew Apartment €I had-
complalined of a lcalz which was showing on $ho zeiling of

. their apartment. ELYWYN said that at that tirc ho cotored

SARANT'S apartment to fix or locatc this 1lrnk,

. . TDLAYM s5ald that the apartmant vas rented unfurn-
iched with only a stove and a refrigerator. NMr. ZIL N ad-

. vised that as no onc was in the apartment at thot time, he

had cccaslien to observe the whele apartment shich snnslsted

- of a living room, badrcom, kitchon and bath.

»  EL NN related that in the living root thnrg was
a 8mnll kitchon table with a white metzl tep and oo ruflector
type photo-floou bulb or sinllar type bulb vkich wais screwed’

~Into a socket on the wall. The bulb he sald wag arranged

30 as to cust 1ts light or becam on thce table. ELW/N also
recalled that thero were ot least a dozen fountaln pena and

r
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a fer colored penciles on the tabls, He said that Lhﬂ room
contained a threc plece glass front szctional baokcease, two
old itchen ¢halrs, and ﬁ eouple of cld waaden towes whleh
Jerce apparcontly being uscd ag chairs. Yp. LN gald thab

blur studio couech 2nd that the kiktehon hald o fon dighes
“and silverwarce botb noe pets and pans. Ir, ELSY cotd thzl
to his recollection, thcre was nothling «lic ir Lho opart-
went oxcept poqs1b1y 1 Jew small odds ana rnic 2l e
could not at thig time deserlibe.

FECY D B Wi, d0., asivig: i bhai ot e ?'H' The
entcred SARAMI'S zparbtment in pos:ibly oecowb o 1948, or

Janvary 1949, hc h:u never scen asyene abt SAMAIT!S apartient
and it vas not unitil June or July 1(H” thot 2 woan who
cclalied to be SAKANT came to him and islhaed for a Yoy to 61
statiang that h: bhad lz{t his key In nethcr 511t In the
apartment. EL /N cald thal he sent to apuelro»t L0 w*bh
thie ran, unlochkoed the door andé lut niwm in. 0 coniinuad
that this man, Jho claimed to ba SANANT, ~tavocd around tkv
apartment Ffor a wzelh and then lefé without notiec.

tr. and Lrs. PLOYD “L"VF I, perzonzlly obsurved
VAR DT D PINTSTOIE at the Untted JStates Court bouse Rullding,
I':ley Squarc, New York City on April 17, 1351, Thoey bothk
identiried him as Lhe unnown 1n1;vi-nul who celaised to bao
SARAUT mentiened fmmediatbely alove.

. Thy EL.URG eald thot two cr throo menthis after
June or Jolv 3549, 2 eclored wormun had ccome he R gumer-

2 . v
intendent's apaptrmunt and asbed Ior @ ooy to Avictnent 87,
statins that T'rs. SARANUT hod called her and ‘cr te

25
clean the apartment. UL YH gald ho rofused thi
kcey. He deseribed her as an old lady in her A0
tall, poorly drcssed, hcavy built and walked vl

5| 1]
“: an effort.

Mrs. EL YN continued thzt a 1ittle wiile later o
telephone rennirman came and told bepr thoad o ueaan In anark-
ment €1 wantsod ths phone ehang2d Ieto ber nues and thls .
teleyhone raepalrman requesten a2 key to tha yoartang, ohieh
was rafuscd.  The FL.YNS both stated that e had ncover
secn nor heard of 2 woman belng in SARANT!'S arar'mient during
‘the time thoy had besn there. ' ‘

thc‘oniy“thing—in—theﬁbcdroom" ras—the botton mYf ol a~darl— - —
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FLOYD EL4YN, Jk., sald that a while alfter the first .

telephone man canre, another one came and wanted the key, )
stating he had inctructions to talie the phone oul of the

apartaent. '
the phone was taken ocut later {(he thousht in lovamber, 14 <19,
at 2 time when somccns was at the apartmeni.)

ZLJYN related that near ths Chrisiras hollidays of
. 1ShS tenants aore complaining of sater vhich was continu-
ourly runining somewhere i1 the buildln; and on .ehecking
this complaint he had traced 1t to the toilet in apartmcnt
61. ile sinteu he ient Eo SARAIUT'S aparbweut an- ainzd
entrance an.! that there he observed abouwt seven 1:en lylng
avale talking, cachi In a separate khakl sleeplng bag.

ILYYY stated he had to step over these men, who were in

che 1iving rcom, to reach the bathrcocom and thai vhile he was
there he heerd cther ywon talkinge in the bedesow but did not
s2e them as the door was closed. TL VI =sald thabt whlle he
was in the Latiiroom one mat cams in and acg'zed rou leng he
would be and that his manr seemed in a hurry Lo have him
leave. !'v. BELVH stated that the man who yrav!ovely lden-
tified himsell as SARAYT wac nont amon: the seven men he
noted in the llving room, however, he belleves btvat JILLIAY
PUEI. e 1dentical with the msn whc care into the irathroom
anile he wias In the apartment on this oceacsion. '

Tt 15 noted that I'r. EI.7YN has oroviously personally
ohaerved ¥WILITA!" T".RL and ldentified hWim,

FIOYVD UL, JR., continued that st ons hiwe q
letter came for a ir. PLEL and that the muilimesy Vot given
this tc him. e sais that he sawvw 2 man cpening the mailtox”
for arartwent (I and thal bhe aazked him abeut S2L. Ir.
LYY sald that this rmen told him i:r. PLRL waz i1 the apart-
nent so he could glve the letter to this map.

It is noted that Lir. PLOY) BL4YY, J5, haz per-
sorally obLserved jr. ELDOI HAUCT OATYON and Llentified bim
as the person he caag openlng the mnailborx eg dusorvibed
immediately above.

i'r. ELYH staled that he Iirst hoard of the
vacauncy of this apartient when his gunloyoer, ROB™IT GARLCCK

ELYH_sald_he refused this wan _the liex but that
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cax:ic to collect rent In the bullding on approrzimutely

Janvary 26, 1950, ELV/ stated that he visitcd the apart-
rent for the first time in connacticn with the vacating »f
th2 apartment on epproximately January 27, 19%C and noted
“that it contalned little furniture and tern'w;c noons Iin
the apartment at the time. BELUYN steted that he new recalls
having telephoned RORBURT GAPIOCK at his hom? and advised
lxim that the apartrient had not been cempletalyvacueted and

‘he desired instructlions as to what dizposition waz to be

rade with the furnishings therein. EL/N stateag that
GARLOCE told “m that he had recelved a lstter from ALFRED

" SARAUT in Tthaca, liew York dated January 23, 1750, which

indicated that SAKANT desired to vacate thec apartment and
hat his poscsescsions were out of the apartment.

ELVN stated 1L was ocn January 31, 1950 that
THONAS w. DONOVAU occtpied the apartmant. tic recalled that .
DIOVAN told of the incldent by which DOVOVAN'Z former
landlady deslred occupancy of her apartmenl for a new
tepant prior to ebruary 1, 1¢50, UODOVAR indlcated to
ZLYIN that 1f he, DONOVAI, was not out of the apartmcnt
so that 1t could be rented by februery 1, 1950, he would
have to pay an additional month's rent.

Lr. ELTYN recalls that lir. TUHOINAS Mo JCHOVAN,
thé current tenant 1o Apartizent 61, 465 torten Stroct, irs.
FRAMD GARLAYD, his sister, and ir. and Ves. TLCTIAS A,
IieGILT., brother«in-law and sister of 'r. JONUVAY, réspce-
tively, accompanied him to Auvartment I on: or ibout
January; 20, 1950, He recalle that there wos zerie rention
pade in his conversatlon wilbh thees Indlvidecdc on tho dny
they went to the apartuenit porialning to tho burial of
their mother.

1t 13 noted, Nr. DOTOVAR'S mothrr ka4 been buried
on the nmoraing of January 20, 1950, . :

i‘rs BLYYN statcd that they were 2dmittsad to the
apartment by a man, whom he hus subsequently sorscvally
1dentiflied ags GAEY PTCFARD. l'r. BLYWH stated Lhat on the
follecwing day, which «sould have b.en Sunday . daroary 28,
19)0 he rccullq that he went to dpartient £1 an.d foond
wion he had originally bellcved te be Or. TILIYT "QUCn

-5
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DAYVTCY, mentioned previousl:r, howvever, now hz belicvss that,
this Individual may have bcen identical with GARY FICKARD.

e said that he knoclked on the door and thorce was no answir

ard he let himself dn w#ith his passhey. CL AN stated thax

believes thnt he saw at the mailbox and he zals that tlis
nman was sitting at tne kitchen fable which was in fthe mildle
ol the living room eating crackors and j.lly and had only a
Jless of water to o with them. ELWYH statcd that he
belicved that thore was rnio one else in the apaortment and
that when he told thils nan that the apartment wis suppos ed
to b vacatzd, e oman vorlied, "Sarant 1o 1ablbing ws keep
it uniil the rent runs out"™,

irg. ZLTN stated that she recalls thz roup of
four provisuesly ncnticned individuale who 22w to their

capartiicnt late on the wuay of the burial of 'v. XVOVAY'S

wether, requeseting that her husband arcompnosy thors to

4partmznt 61,
. I'r.. ELMN Jas °dV¢’0d that en oar abooil January
¢, 1250, he obscrved TILLIAY P=RL, Dr. TMLOON FRUCT DAY TOM
GARY PICILARD and FAX TLL "I”""JO’T, roving furniture which
allzagedly camc frem Apartment 6I, into th: basoient of his
buil:ding. .

A mre. TLIYYN has advised that shoe obozrved on that
date, -ILLIAL P .RI, Dd.‘.“IUF“ ”“U"“ I PO ond fAX FINLZIONE,

.moviny furniturc into the basetient of theiv apartrent build-

ing, however, she recalls that her hushani advisced her en :
that date that theire waz a Couarth nan who poarticive ted in
the poving of thles furniture. :

Lt 18 to Lec noted that GARY PICKARD has advised
that he particlipated in the moving of -this Turniturs ard
secondly, the fourth man which she did nct sce wenld of
nece=sity have been GARY PICKARD. It 1s further ncteg,
Mrs. XLWYI has personally identified FORL, .AYTEN and
WINES?ON‘.

- EL.YN said thiat there was a telephone in SAGAYT'S

“apartbment when he camc in 1S40 and that ha now rucnlls that

a teclenhone compuny collzeobor hiad asked abeutl SARATT in

-56-
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October or September 19,9, Ho said that this ran mentioncd
to him that the bill had not been pald in months., EBLIWN
also recallcd that spartment 6If whan rentcd by SARANT,

' by other tsnants of the
building beecaunse thoy seldom saw anyone but hiard eirns of
occupancy from time to time. EL™VN also reecalled that when
the apartoent was vacated in Januqr; of lffO Lhe apartment

"house porter, T. B. ILEY, [ound what apprared te be an

casel or drawinjg beard, which was-made of 1/2" ©nin. lumber,
In the closst of the living room. ELUYN statcd ‘that he

had -ohscrved this board ani that 1t was aktout 2" to 30"
leng by 10" to 20" wlde with.a greove near the bottom cdzs
as if 1t would be a groove to hold pencils. de said that
this beard had 4 lcgs, each about 3' long, and that hinges
were connretcd to the legs and to the Lobtom center of

the beard, giving the appearance that the whole emsél could
te 1olded.

ELYN continued that thas boarad 1tselfl, as he
recalled, was made of L pieces of beard to form an oblong
and that the legs were approximately 2" wide. -hat appearcd
most odd and attracted hils attention to the eausel, he saild,
was the fact that the board had small finlshing nzils abeut
1" apart along all four edges. ELJYN stated tat this board
was broken up as if 1t had been pushzd in the 2loset and
kickcd by someone's fcet, thereby breaking ft. Ha salc he -
beliceved the board was destrcy~l bj the portur with the
trash. :

) On May 15, 1951, ir. FLOYD ZL¥H, JR. advised
the writer Lhat he observsd NAX.BLL PILSLVLIA, JLLLTAN PEAL
and a third unknown man, who may be described as white,
approzimately 5' 11",brcad shoulders, 170 pounds, 35 to

37 years of age, light brown or reddish hair, medium com-

. plexion and wearing a grey business sult and ne hat, sub-

sequent to April 17, 19951 walking ncrth on Seventh Avenue
South near Crove 5Strect in the Greenwich Villa-< naction.
RLYYN states that he believes that ST recornized

him and immedlately. after this apparent recomiticn, the
croup: of three crossed to the east silde of S:venth Avernue.
TIYN stated that althouzh he personally obsevrved VILLIAY
PTRL and I"AX ELL FTN?%FCPC, he does not rocall ever having
seen the third indivldual. : ‘
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f. I'oney Orders

(1) Received from WILLIAI' PERL

Tt will be noted that ALFRTD and LOTISE -SARANT- -
have both gdmitted the recelpt of Postal lieney Orders fron

#IT.LIAY PERL in payment of rent on the 85 i‘orton Street
loney order stubs were located at the Ithace
Poat Office as huving heen recelved by ALFRDD SARANT as

apartment.

follows:

O B Y
'

rate of - Yaney
Isspe Anount Crder No. lemitter Izsulng Statlon
1-20-547  &L5.50 162213 ¥, PERI Village,NVC
0-25-47 L€.00 195061 .+ PHRL village,NYC
10-26-47  L€.00 195603 V. PERL Villape,RYC
11-26-47 Lé.o0  £86362 4. PZRL  Columbia VG
12-1&-&7 L7.00 207151 i, PERL Villa-e,:'¥C
1-22-1§ 45.00 2118138 Y. PERI Yvillagze,YC
-22-&8 46.00 221200 4. PERL Village,:TYC
26-L3  46.00  Bg3913 {« PERL Columbia,¥YC
~2L-hg hW6.00 9C0G 3y ¥, PERL Columbia, ye
-30-43 L6.00 734126 I, PERL ‘lent Park,
Cleveland
jg-Eh-MC 56,00 153721 i. PTIL Clevaland
-30-10 46.00 50620 1. PIRL Taruaa,Cleveland
9-23-LE Lhé. 00 52256 /. PLRL Famme, Cleveland
10-22-,8  L6.o0 611227 7. PERL Yam g,Cleveland
11-24-k0 Lé.o0 o1357) PIIL Colnrbia, Ve

The PBI Laboratery has advised that from an.ex-
amination of the original money order applications for the
above that VILLIA!" PTRL prepared all such appliecations.

(2) Received from HINRIETTA SAVIDGS
7-25-47  L5.50 57474 . SAVIIGE Prrant,ly
_ (3) Recelved from VIVIAN GLASTAY
8-8-49  U45.00 . 988467 VIVIAL Church, NYC

GLASS! Al

-5~
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The FBI Lahboratory has advised that VIVIAN-
GLAS"?AF'S signature is tdentlcal with her known hand-
writlng. Therefore, they have concluded that she sent

__thle money order.

2. CONSPIRATORIAL USE OF APARTMENT

a. Interviews with DAVID GREEMGLASS

: Cn March 3, 1951, DAVID ARTNH LA:S ®nC intervicued
at tha Clty Prisen, New Tork City, by SA BICHAR. . HRALSLY
and the writer in an aettempt to tuevelop furthcr 1nforna*ion
pertaining to ROSENEERG'S Greenwich Villege apartment.
GRTENTLASS recalls that JULIUS ROSEMBELG mentioned to him
in a:proximately July 1¢h3, that he was paying rent on an
apartmpnt in the Creenwich Villaze section of lles Tork City.
ROSTIERC Indlcated that this apartnent was bﬂinr used for -
vicrofllmino, ag a "stop-over" location for w1l of tovm
esnionare contacts and as a meatlng place ror':aﬂ,ora"e
contacts. ROSEFBIIG advised that DAVID!'S wife, 7'TH
GRT™IGLASS, would probably not 1lilke the apartment due to
the Tact that it was a walll-up apartment locatad con the
sixth and top floor of the bullding. It is ncted that at

- that time the GRERXNGLARSES were ccntemﬂlatlnf tho renting

of an apartment.

The apartugnt of ALFRED SaRANT at 65 i‘orton Street,
New York City, wan described to DAVID GREENCLASS as being a
three room walk-ap apavtment located on tha sixth and top
floor of the bulldine. DAVID GRUBNGLASS stated thzt
although he had never feen the apartment or 1ts physicel
location, thers wgs no doubt In his mind whatzoever that
the SARANT apartment is ldentical with the apartment that
JULIUS RCSZNBLRG was vutilizing in connection-with his
esplonage endeavors. 1lt-is recalled that fron 1nucqtigation
conducted to date, there was no p= rmancnt resident at
SARANT'S a 1rtment Trom earlz sunmner, 1€L8 until the
fall of 1949%.° - -

DAVI) CRECNGLASS was intervicued at the City.
Prison, Now York Clty on June 50 1951 by 8AS Jomi A

_rg-
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HARRINGTOM, WILLIAi F. NORTCHN and the writer. On July 2,
125), GRE=NGLASS w~as again interviewed in Rcem 125, United
States Court House Bullding, Poley Square, Hew Yorkt City

by SA JOHW A, HARRINGTOW and the writor., GREIZNOLASS adviased
of the following during the course af these tvn interviews:

He stated that during the Chrlestias Moliday period
of 12h , he went to see JULIUS ROSENBRRCG, Ri7 brother-in-law,
a he Pltt Lachine Products Company, 307 Eaut lnuston -
Street, New York City, for the purpoze of discussing his
status in this business. DAVID GREENGLASS axplained that
ha hud a otock certificate for 29 of the 100 cutstandineg |
shares in tnis buslness and deslred to ueil Mis shares t2 .
RO03=HBRIRA.  Un this occasion, ROSENPERG explained to
GRIZNALASS in the office of the Pitt tachins froducts

- Company dvring a preliminary discussion pertaining to the

business, that he was attempting to borrow I 5,000. from 2
coucin in order to buy DAVID SHEIN'S 25 sharen in this -
business. de told GREENGIASS that GREZNGLASS should sign
ovor his stock shares to him. ROSENBERG statcd tiat he

did not want to alarm DAVID but that "you will have to

beglﬁ thznking about going away to Parla" and that GRIRIIZLASS
was Thot". : - ‘ ’

GRUENGLASS stated that hia intercsst monnted and he_
became quite cexclted. ROSENBERG invlited him to hive a cup
of coffee with him at the corner luncheconotts, which o
CREENGLASS cxplained was located at Houston Strect and
Avenue C.  While sitting in a booth in the lunchaeonette,
ROSHENETRG explaincd that GKIENGLASS snd his wife should
obbtain United Stater passports and vizsaas [y Pruanca by
applying at the Department cof State and al the French
Consulate, both 1in ew York City. -GREENGLASS weos advised
to state as hisz purpose, that he owned property in France
and that he deslred to disposc of 1t. This trip was to be
accomplished via ship travelling from the Fort of New York
to. a French port. Hde was told that nioney would he provided
for the trip and that 1ln Taris he would malze: contact with
someonce clse in thelr Yesplonage ring". )

GREENGLASS advised that he quustloncd 2G3RNBRKG

‘ag to why be wss to leave the United States and JULIUS ex-
plained that "somethlng is happening which will cauze ynu --

b g

60~




- TTafsposed of-the- Pwe’fth Street apartment._

‘ii RIMR: AMP - 3C ‘ii

NY 65-157%5

to leave the Tnited States”. RCSTIRIRG stnted that he would
have to ﬁCt rid of the other apartment. DAVID sald he asked
JULIUS, "Do you mcan the Twelfth Strect (anl venuc B) )
apartment?" ROSENBERG indlcated to DAVID that ho had alrﬁady

It 12 noted that GCARY PICKARD hag¢ advised SA
RICIHALRD T. HRADSI'Y and the writer dvr!ng his irtsrviews in
New Yorlr City in June 1951, that "AX PFINIITCUL nstated during
the Christmas Holiday period, 1G6L%, that he had ruceived - e
inf'ormzation from the "ownersh of Apﬂrtmcnt €I ot &5 Morten
Strect, llew York City to the cffect that this apartment
would have to be vacated, however, therc wags no lumediate
urgeney.

HOSENEIRG indicated -to DAVID GRIENILASS that he
did not have to worry, that he should sign his stock cer-
tificate for 25 shares, have it notarized and then bring it
te him. DAVID edvised that he put him off bty stating that -
1t was in his safe deposit hox. .DAVID GUITHLLASS stated )
that he left ROSENBTRG having agrced to the above request.
He tcld his wife only about the stock certiflicate part of
his discusasion with ROSEIBERG. %“e¢ did not then toll hzr
that they would have to leave th:e ceuntry. She agreed that
he should sign the certifiicate, have 1L notarlzed, and walt
until JULIUS ROSEWUBZRG pald them for their 25 sharcs boef fore -
ziving up the stock certificate. :

GR”ENuI\MU further advised that he recalle
“Mteeling uneasy"” Auring a Yew Year's Eve partr at the hemo
of JACK SCALE1DEE, who rosidea at )h Forsy v Mhrpeot, Now
Yorl: City, tclepbone number CA 6-%355, oir inceebor 31, 1346.
He statod that during this party he bliought about what
JULIUS ROSENRLRG hbad sald about golng away and dzfinitely
recalls reminiscing about his rriends who were prasent and
thought that this would be tha last lisw Yo iT'S_QUO party
that ho wovld spend with them.

Fo stated that shortly after thc Lfivst of Janunry

1950, he signed the stoek cortificats and had his drugglct
Lr, BENTJANIN P. GELLAF notarize the certiflecnte. :

bl
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: On July 2, 1951, Assistant United Statcs Attorney
JOHN i, FQOLEY, Southcrn District of New Yorkz, nllowed the '
writnr to review GREENGLASS' stock certificate which was
-entered as Defense Exhivlt C-1 in the ROSENRIKG ct al
T esplonage trial; -Unlted Statecs- pistrict-Court, Southern )
District of lNew York on March 22, 1951. On the ccrtific:te
is Insecribed: o

"for valuc rcecelved, I hercby Jull acslecn
and transfer unto JULIUS ROSIMBERG 25 Shures

of the capltal stock represcntcd by the within
certificate, and do heroby irrovocably ccenst! tute
and apnoint 1ttorngd, te transfer
‘the sald ztock on thﬂ books ol the within nawcd
corporation (Pitt lachine Products Company) with
full powcr of substitution in the business.

"Dated  January L, 1950

/s/ David Greenzlass
"Bannjamin P. Gelman

"In the présence of Benjamin P. Gelman
_ Notary Public, State of Mews York
- * No. 2& lLOOhSO Qualified In Kings
’ County; Certificate filed in Kin"s i
County and New York County Clerlkfs and
Reglater's Office; Commission cxpires
March 30, 1951"

GREENMGLASS stated that this certificzts was surren-
derecd to ROSENBIRG on or obout May 1, 1950. It is noted
that this certificate is marked "Cancelled May 1, 1950".
Photostatlc copies of this certificate have becn made and
ars being retained 2s exhibits In instant investigation.

DAVII) GREENGLASS states that 2 snecial apent of
the FBI (LA.RENCE .. SPILLAIIE) called "im at his home
(265 Rivington Street, New York City) durlng the morning
of January 27, 1950, at which time he arranged an eppoint-
L mont to scc GREENGLASS at 2 p m that afternoon. DLVID
2. states that after the spocial agent called, he went to sce
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RO ENBORG at the Pltt huchine Products Conpanv. de advised
JUT.JUS of his call and appointment. ROSEMBTRG tcld him to
find oult what the agent wanted and to get in tovuzh with him
leter and adviqe him of the TBI'S interest.

‘R

GRERENGLASS stated thar the upccid‘ agnnt inter-
viewsd him at his home, 265 Rivington Strcet, lew York City,
at 2 p m as scheduled. He learned thnt the arunt'w inquiry
was of a routine nature 1egarding some uranium that had heen
stolen from the Atomic Energy Froject at los Alamos, Hew
l'exico., e stated that he went to work af‘tcr the 1nterv1ew
(Arma ‘mchine Comnany, Brooklyn, Wew York, I to 12 shift).
de indlcat=d that this Interview must hav: tuken place ¢ a
friday (verified through 1¢50 calendar), fnr the following

‘day was Saturday and was the Jewish Sahbbath. He explained
that the Fitt lachine Froducts Company wss nont spen on

Saturday dus to the fact that In part of the Fltt Machine
Products Compuny buillding there 1s located a Jewilsh Synagorue.
GREENCLASS stated that on Sunday morninz, January 29, 1950,

he agailn contacted ROSENEZRG at the Pitt kizchiine froducts
Company and advised hlm of the agent's intereczt. ROSENBZRG
told him that there was nothing for him Lo worry about.

SA LAJVREHCE J. SPILT.AINE advised the wrliter on
Suly 2, 1951 that he contacted DAVID GRELNGLASS at 265
Rivington Street, lVew York City as alleged at 2 p m on
January 27, 1950, after having 1e1ephon~d him that morning ..
to arrange an appointment. SA LAVIZNCE @, SPFILLAINE ex- .
lained that this Interview was concluded aft=r anproxlmqtply
5 to 60 minutes duratlon.

DAVID GREENGIASS further w«dvised that after the
arrest of Dr. KLAUS FUCHS (February lj, 1950) in England,
JULIUS ROSEIMBERG immediately came to hls home. DAVID
stated that he and JULIUS toolk a walk at whiech time
ROSENBTZRG told DAVID, "Thiz guy Fuchs is the man who was
contacted in this country by 'Dave! (HARRY GOLD) and now
you will have to leave" JULIUS further advized that WICHS
had been contacted by the British Pclice prlor to GRIEENGLASS!
contact with ROSENBERG during the Christmen Holiduys of 1943

and that he (FUCHS) 1s the reasen why DAVID wili have to

leave the Unlited States. DAVID sugzested that JULIUS get
hold of YDAVE" (GOLD) and have him lay low for.s whils.
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JULIUS ROSENDBERG countered by explalniny that ETHEL (his
wife) had said the same thing. ROSENEERG also advised that
this time the "Fussians tried to work six menths ahead of
the FBI". RO SENBERG exglained that when one man such as
PBI will be contactirw‘r in six months and gnt to Lth man
firast, In thlis case JULIUS ROSENBERG thought that "DAVE"
(GOLD) and GRIENGLASS would be next.

b. Interview with 7. B. JILRY

On July 2, 1950, T. B. WILEY, 1125 Dean Strect,
Erooklyn, New York, age 33, was intcrviessd hy SA HERMAY C.
LITTLEJIOIN. He advised that he had been a ponter at 65
Yorton Street, New York City, since Septembar 19L5.

WILEY was questioned concerning his PHOWIEdﬁL of
incidents or individuals in connection wlth Apartment 6I -
at that address and he stated that the only thing he recalled
is that he cleaned this apartment after it was vacated in
Jenuary 1950. He said-that he found an o0ld brovwin felt hat,

a glass dish or vase similar tc a frult bowl of opaque. white
glass in the apartment, and that in the closet in the living
room of the apartment he found what appeared to be a drawing
board. WILEY stated that he could not describe the drawing

board st that time and that he had noticed nothing else that
he could now ‘describe.

A number ol photographs were dlsplayed to WILEY
and he sald that he recognized the photorraphs of ALFRED
SARANT as an 1ndividual whorm he did not know personally but
whori he had met in the apartment house on the stairs or in
the halls. He sald that he ocould not recall when he last
aaw SARANT but that 1t had not been for seme time, probably
not within the last four years.

VILEY also stated that he recognized a photograph
of JULIUS ROISTFBERG as an individual he hed met In the
apartruent house. Ille sald that he dld not know LOSTNBERG,
but that that he has seen him within the last *fwo years.
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c. Information furnlished by (onfidential
Informant T-1

On March 2%, 1951, Confidential Inforrart P-1,
mentioned prcviously, adviszd that JULIUS T0SIVPRERA o
"mentioned an apartment rented by a studen! cstenzibly used
for studying con l'orton Street, where he (ROSFNDTIG), JOTL
BAGR end 'Blll' used to meet in secret and &iscucer their
plans. Rent for thls apartment was 355..psr month".

On July 10, 1651 this inforiant «dvis=d furthsr
that from tle intermation furnished to the informznt by
ROSEHBING, the student mentioned above is a fourth individual
and that tihhls Individval was not aware of the nature of
these neetings.’ - :

This apartment was ostensibly rentcd for s
student to have a place to study, however, the real reasomn,
accerding to ROSEUNBSRG, was o have o place f'ar auzstings.
ihe informant stated that ROSENBLRG d1d nobt furlher ldentify
WRILILY, however, srom information that the inforuant had
received from ROSENBERG, the Informant belteves that "BIILY
is identical with UILLIAW PLRL. HOSIZABEIRG further indicated
that he had typed on variocus occasionu for many hrcurs in the
L.orton Streebt apartment. ROSENBERG stated that in order teo
alleviste some of the nelse created in typlng, btz placed
rubber caps under the ftypewriter table leps and weculd let the
water run in the bathroon. . :

It is to be noted that DAIVD GRRNGLATT in intovr-
view on July 2, 1951, stated that ROSTMBTRG had confided that -
hc had an apartment which he wculd often go to during the
late ovenlng hours and perform trplnz. ROSENBERG stated
that at thls apartment he would alleviste noise by putiing
a rubberized cushion or some type of rubber cap under the
typewriter and would turn on the water in the hathroom.

The Informant stated that GOSEUPTREG pald the
rent on thiz apartment and that the smeount cff 355. in all
probability wae the tobtal e:penditure ror this avartment,
which included not only rent but utilitics as well. It 13
- recalled that the SARANT apartment on Morton Stree¢t rentesd

r
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for $415.50 per month. however, gas and elzcrricity and
tolephone expenses wcre scparate ltems.

--—— - - .- It 3s_further noted _that H:ﬂﬂl JITA SAVIIGE
(Mrs. JILLIAL PERL) used the ALFRZD SARANT apartment ohn
i.orton Street from approximately February 19L7 antild
September 19&7, at which tlme she obtained her prcacnt
apartment which 15 located at 104 East 32th 3lrect, <ew
York City. suring the Sebruary 10h7 to Soptamber 1947
pceriod, HENRIUTTA SAVILGE was attending New York Unlversity.
WILLIAWM PERL aut that time was attonding Columbia University
sworking toward hio docbtev's degree. Howevoer, thesze meetlngs
vould have rad by nccessity taken placc prior tc J0OEL
TAHR‘S trip tc Zurepe in Janvary 21943. PBASR hac not re-
turncd to the United States and his currant whoresbouts
arc unknown.

. 113 RCSZHLIERG
told him that JCEL PATR whent to Zurop:s in 10 2 esteneibly
to study music, however, the real purpose of !

Zurope was Lo further act as a Soviet espionngo

DAVI) GREZMNALASS hao advisad that %
i

KR'S trip s
.‘l_ r\t .

01 r-‘..

It is recalled that DAVID 4ARIERALASE lius pro-
vipousiy advised that JUILTUS RCSEIRERST mentlened Lo him in
" approximately July 1640 that he was paying rert on an
*pwrt”Lnt in the ¢recenwleh Villape scetion of Mew York
City. ROSENBERG indicated that this apzartrmont wae bedng
. used for rmicrofilnming, as a l"‘to')ow-:r'" location for Soyirt
.esplonapge contacts and as a meeting place for esnionage
contnctz. OREINCLASE statecd that 1f he had drsired,
I08EMBIRC would veoasibly have made avallshtiio Wb “ycenwicdh
Village apartment for him tio live In.

: GHEENGLASS alsc advised that althoeucsh he bad
never scen the Greenwich Village apartment or lts physical
locatior, thyre La mo Joudb! in hls mind whatzmoever that
the SARANT apartment on Norton Stroct is idenbtlce:l with
the opartment JULIUS RUSZNRIRG was utllizine in ccnmection
with his espionage cndeavors. GRUBHGTASS bascs this lden-
tlricatlon on a comparlson of Iaformation fi:vrnished to him
pertaining to the Grpoav~ch Villagu,apartrllt ty ROSZINBERG
and comparable information furnishcd te him by thc writer.
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3« PROSECUTIVE OPTNTON

on July 2, 1951, Assistant Unitzd States Attorneay

JOIN -~ CLEY,—Southern-istrict—of-ltew Yark, adulsed:SA -

JCIMM A. HARWINGTON and the wrlter,thit 4n his opinion,
barcd on infermation flurnished to hilwm that date by MAVID
GPYENS1ASS, on informatlion previously furnjazhwed to hin in

intervicews with GARY TICKARD, and on infermation which he

hzd reviesed in reports pertalning to thc varieuz indlividuals
invelved in the ROSTNEIRG group, the Govornment could now
prove in a eircumstantial manner that ALRPRZ) TARAMY'S
Apiartment 6I, €5 lVortan Jtreet, iiew York Cltz, was ussd by
JULIUS ROSEIBING, JOEL PArR, JILLIAID PIRL, HAXSTLL FINISTOIE
and others for the furthsrance of an espionags conapiracy.

l.r« POLEY was also of the opinion that ALFRED and
TOUILE 3ARANT'S participation in the paying of the rent to-

“the 65 tiorton Street Realty Company of idav Yorlk City and

VIVIAYW GLASSNAN!'S payment ol rent to AL CRLD GiallT for
potential use of this apartment, tended to 2hnw thoire enn-
spiracy in thils umatiar.

.@7;



& e
NY 65-15735 ' | -

E. FINESTONE'S COMMUNIST AFFILIATIONS

In the August 10, 1945 1haue of "The Pilot",
a national paper for maritime workers, there appoars on -
pagé 9 a sub=heading of "ALP Ralllzs On Sczamen's Pay."
This article stated that MAX FINESTOMNE, Executive

‘Secretary of the Third Assembly District Club of the

American Labor Party, New York City, was rzallyinrg
American Labor Party membership behind the wape campalgp
of the National Maritime Unione

The Amarican Labor Party was cited as n
Comuniczt front by the Speclel Committec on Un-American
Activities, Unlted States House of Reprcsmentatives, on
March 29, 19lil.

Confidcential Informant T=0, of known recliability,
advised thot HMAX FINESTONE, who then roesidcd at Ithaca, '
New York, had attendsd a Communist Party conventlon
held on June 26 and 27, 1948, at Puffalo, New Yorks
Confidenticl inrormunt T=-8 sald thot FINESTONE zové a .
report on the propresu of the Commumnist Party at Ithaca,

- New York.

I‘

Confidential Informant 7-2, of lknown

- reliability, advised on March 5, 1948, that MAX FINESTONE

in 19,7 held Communist Party membership card numtor
L355L.

The Commmnist Party hac been duelared by
the Attorney General os coming within the purviow of
Exccutive Order 9835. »

On Deccmber 23, 1947, Confidential Informant
T~10, of known rcliability, advisocd that one MAXWELL

'FINESTONE, vho was born in 1922, woa a membor of

Lodge #7138, Intcrnationcl Workers Order, Neow York City,

- as of Docombnr, 19464 The informant further advised

that by FINESTONE'S name there appenrcd o notation

"suspendedl"
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1t s to be noted that MAXWELL FINESTONE,
the subjcct of Instant investigation, wus born on
July 28, 1622, in-Bostony, Massachusotis.- . Thercfore, .
it is belioved that he is identical with the MAYWELL
FINESTONE who was o member of Lodpe #718 aof the
International Worlcors Order,

The International Worliers Order hos becn
declarcd by the Attorney General as an organization -
coming within tho purview of Exnccutive Order 98235,

IT. IRTERVIEWS OF HAXWELYL FINESTONE

It should be notsd that in connection with
the attomptcd location of ALFRED SARANT that among
others MAXWELL FINESTONE was interviewcd and the
following information developed during the courne of
thcse Iintoerviews:

- On the evening of Augusi 21, 1950, S4 ERMAN
C, LITTLEJOHN and the writer contacted MAYWELL WIWESTOYE
at his spartment, B2, 18 East 9th Strcot, Hew York
Citye. At this time another individual was present in
the apartment who identified himsclf to the ayonts as
JAMES VEINSTEIN. MAXWELL FINESTONE adviscd Lh:t he and
WEINSTEIN shared the cpartment, FIRESTOUE admitted that
he Iknow ALFRED SARANT of Ithnca, New Yorl, hat at this
point he advised thot hc did not wish ¢t diccuce SARANT
or any other matter with the agents until he had
consultcd an attorncy. FINESTONE said, "You know why
you'lro herc and I know why youtrps heore, so why should
wo kid cach other,"

In onswor to quostions, IPINESTONE did stato
that he was not currently employcd; that he. hind been
working on o market rescarch projset, bubt he declined to
advisc os to thd naturo of this projcct or the identity
of his omploycr, . . '

€9 .
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At the timo tho agonts were conducting tho

intcrviow, thoy obscrvod that FINESTONE!S aportment,

which is locoted on the third floor, front, conalsted
——-of--o—Yiving- room,- two bedrooms,—a.-kltchen_and bothroome —. .

S\ LITTLEJOMN obzcrved in the bathroom a tclcphone, on

the cdge of the hathtub, which had no identifying

nmumbere Agcents ROYAL ond LITTLEJOHH observed that

thero wag 2 -scecond telophone in the living room which

borc telephonc numbcr GRamorcy 5-2146, ° Tht anarimont

was very nieccly decornted, . .

"It is noted that Mr. and Mrse ELWIH have
described, omong the artieles of furniturc thoy observed
being moved from SARANT!S apartment, two old kitehen
choirs cnd o white metal top kitchen tables SARART, in
interviewy, hon adviscd that he had a Hollywood bype
double bod in Apartment 6-I ot 65 liorton Strect. During
the nbove contact with MAXWELL FINRSTONE, S0 LITTLEJORI
and the writor obsorved that the kitchen of TINIESTORE!S

- apertment conbzaincd two ldtchen tohles, onc of which woa
a whitce reectangular metal top kitchon 1nb14, and that
. the bedrcom dircctly off of the livinm room of FFINES TOJE'S
apartment containod a doublc HOl]'WDOd typc bed,. :

Oon August 22, 1950, SA FERMAN Co. LITTLEJONN
tclophonically contacted MAYWELL FIWESTONE, at which
time FINESTONF statod that he plamned to ace an attorn:.y
thet dey and said ht would make a deecinion 28 to whether
or not he would discuss any matter with the 1ntorviow1ng
agontse JFLHESTOWE znaid that he would rccontact
34 LITTLEJONT and the writer in the cvent he desirod to
furnish any information, but nppnrcptly hus made no

: offort to do so.

III. TINESTONE'S APPEARANCES BEFORE THE .
FEDERAYL GRAND JURY, SOUTHERI} DISTRICT
OF NEW YORK

i1AXVELL FINESTONE, according to informantion
roceived from Assistant United Stotes Attorney JOHUKN M.
- POLEY, Southcrn District of Noy York, tectificd beforc
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thc Fodoral Gr ny Jury, Southcern District of Now York,
on April 16 and 17, Junc 26, 27, and 29, 1951,

- — On Juie 25, 1951, MAXWELL FINESTONE -— —— ———
tclophonically contactecd the writcr af 9:20 a.m. at

the New York Officc, He statcd that he lcarncd through
a fricnd, whosc namec ho did not carc to disclouc, that

a Grand Jury subpocna wos outstanding for him, He
rcquestod information as to how this subpeocna could be
scrved, . FINESTONE was advisod thot he should contact
issisivoant United Statos Attornoy JOHK M. IOLEY, Southern
Diatrict of Ncw York, pcrtaining to this brﬁnd Jury
subpoona,

ilre FOLEY adviscd that FINESTONE telcphonically

contacted him at 9:30 a.me on Juns 25, 1951, and thot
he zcgrecd to como to Mre FOLEY!S offlce at 10:30 aeme
“on Juno 26, 1951,

' Mre POLEY spokc to FINESTOIE ot approximatcly
10:145 neme on Junc 26, 1951, at which timc FINESTONE
was scorved wlth a Grand Jury subpocna for appoarance
that datc, - Mre IFOLEY discusscd with FINESTOWZ tho
plausiblceness of being further intcrvicwed by agents
of the FBI at this timec 1n profercncec to numcrous
Grand Jury appcarances 1ln an attempt to devclop informn-
tlion which would bo.of assistancc to the Covermment's
. investigationes FINESTONE stated that he did not desire
to be intervicucd by FBI agents duc to the foct that
they would asl him questions pertaining to tho "mecat®
of this investigation and that ho could not "afford"

. to answor thoir qucstions.

: Mre. FOLEY furthor adviscd on Junc 29, 1951,
that FINESTONE!S Grand Jury subpoona had been continucd
for July 6, 1951,

On July 6, 1951, Mr, FOIEY ndviscd thnt
FIN“STOHE had tclephoned him prior to his schudulod
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Grand Jury appearance and oxplaincd thoat he would be
lote duc to an unavoildablo situation,s Mre FOLEY statced
that inasmuch as the Grand Jury was not convening that

datc he cxcused PINESTONE untll some later dato. Ho

stgtcd that ho planncd to ¢all him possibly on July 20,
1851, .

IV, INTERVIEWS WITH J.,.MES WEINSTEIM

On Luguat 21, 1950, at the time Si MERMAF C.
LITTLEJOHN and the writcr attompted to intorvicw
MAXWELL FINESTONE at his rosldenco, L18 East 9th Stroct,
New York City, JAMES WEINSTEIN was pruscnt 1n the
apartmente Mo idontificd himsclf by producing an
ldentification card of the United Statcs Raval Roserve
which rcflccted that ho had Navy scrial nmumbor 910-69-31;
rank, LETM Sccond Class, USNR; active duty, Januoary 10,
19Lh5 to July 23, 1946,

: He 2lso produccd a Now York registrztion
dotcd January 19, 1950, for a 1949 Buick convertible,
scrial numbcr 35160786, motor numbor 53837655. This
automobilc had Now York lieconso tag number C 4707,

WEIHNSTEIN produccd Yew York Cperator's
Liconse number 1283170 dated Octoboer I, 1948, which
rcflceted that he resided as of thot time at 211 Contral
Purl: Weet, lew York Citye. He wans describid on this
liconsec ag anving been born on July 17, 1920, whito,
male, 145 pounds, 6 fect, brown cycs, brown halr, and
woars glasscs,

On Aunpust 22, 1950, S\ HERMAN C. LITTLEJOHN
tolcphonically contactod WEINSTEIN at hisz rusidence,
ot which timo hc adviscd he had formerly been a student
at Columbia Law School, and that hc has dronpcd out.
He stated that ho is now uncmploycde He indicated at

this timc bthat he would like to furnish infermtion
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portaining to any matter which the Burcau might wish to
discuss and that ho would coall Si&4 LITTLEJOHI on
August 23, 1950, 2s to an appointment for an intervicw,
On august 29, 1950, JANES WEINSTEIN was™ = ~ -
tolecphonically contacted by the writcr, at which timo
he stated that ho would appcar at the llew Yorle Office
for an intorvicw at 1:30 pems on surust 30, 1952, On
August 30, 1950, at aporoximately 1:00 pems he tolo=-
phonically contactcd thc writor, at which timc ho
cdvisod he did not wish to cppcar at the New York offico
for an intcrview, and further, he did not wish to furnish
any information pertaining to any matter to agents of
the Fcderal Burcan of Investigations

JAIES WEINSTEIN, according to information

. furnishod to the writor by Assistant Unitcd States

ittorncy JOHN I, FOLEY, testificd before tne Federnl
Grand Jury, Southern District of lHew York, on ipril 17,
Juno 18 and 19, 1951,

On Fcbruary li, 1950, Confidentinl Informant
T-1l, of lmown rcliability, furnished ¢ slip of paper
on which was written: "“JAMES WOIHSTEIN; From - Corncll;

. To = Columbin Univcersity Law School; Nit," This informant

ﬁdviscd that this above information is belizved to
ate from District #3, Conmunict Party, US4 Head-

,quarturQ, 260 South Broad Stroot, Phll“d(lpll”

Pennsylvania, -
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V. INTERVIEW WITH DR, WELDON BHUCE DAYTON

Dr. WELDON BRUCE DAYTON was interviewed on June
18th to 20th, 1951, by SA RICHARD T. HRADSKY and the
writer and again on June 21, 1951, by the writer, For the

‘most part, these Interviews took place in"Roon {25 U S
Court House Building, Foley Square, New York.

On June 18, 1951, Dr. DAYTON was shown the most .
recent photographs of WILLIAM PERL and agaln, as before,
he denied having known this individuzl, He states that
" he had never accompanied this individual to 65 Morton
Street, in the Greenwich Village section of New York
Clty, as elleged by GARY PICKARD and Mr, and Hrs,. FLOYD
ELWYN, JR, 1In this connection he stated that he never
recalled having met GARY PICKARD; further he does not
recall ever having met MAX FINESTONE in New York City.

Concerning Dr, DAYTON!S talk with MAX FINESTONE
in the Grand Jury Walting Room on April 17, 1951, the
following information was offered by DAYTON:

He stated that he told MAX FINESTONE about the
ELWYNS' ldentification of him as one of the individuals
who participated in the moving of furniture during the
latter part of January, 1950, from 65 Morton Street.,
He stated that FINESTONE did not comment on this,
However, he did state "that one day, he (FINESTONE) was
An the Village and found himself on Mprton Street, and
.did he leave in a hurry",

FINESTONE further advisoed DAYTON that he hed
chosen to use his Constitutional privilege in not
.answering certain questlions which were asked him during
the Grand Jury proceedings, and DAYTON stated that he
told FINESTONE that he, himself, had not used his
Constitutional privilege and was attenpt ing to answer
the questions asked him before the Grand Jury,

DAYTON further advised that on April 17, 1951,
_he and MAX FINESTONE had lunch together in Chinatown, New
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‘York, During this lunch they generally discusscd this
whole matter, Howover, he stated that FINESTONE would
not comit himself as to what actually took place on the
alleged date which PERL, FINESTONE, himself, and a fourth
individual, who has subscquently boen identified to be
~—~— — "GARY  PICKARD, moved furniture-from-ALFRED-SARANT'S . .
apartment which was located at 65 Morton Stroct, New York
City. He stated that FINESTONE was very fricndly toward
him end had invited him to comc to his mspartmsnt that
evening for further conversation, DAYTON stated that he
courteously refused FINESTONE!S invitntion and doparted
from him, - : ‘

: On June 19, 1951, Dr, DAYTON accompanizd SA
HRADSKY and the writer to the 65 Morton Stroet, New York
City, apartmont building in an attempt to further
refresh his memory as to his having appcared there on or
about January 29, 1950, with WILLIAM PERI, Aftcr having
thoroughly viewed the immecdiate surroundings of tho 65
Morton Street bullding and the interior of thc Morton
Street building, including the basemont and the sixth
floor, ho agein stated that he had never -becn to thisa
addrcss at any timo during his life,

On June 20, 1951, Dr. DAYTON was agnin

intorviewed about his slleged appcarance at the 65 Morton
e Street apartment building on or about January 29, 1950,
with WILLIAM PERL, He stated that he fully rcalized
that the Government had soveral witnosses who could
testify as to his having boecn therc on the uwlleged date —
with PERL; however, he again stated that hu wns not
present, DAYTON stated that he could fully uhdorstand
tho Government!s position in this espionuge investigation
and he knows that his having refused to coopcrate with
the FBI in the location of his wifo CAROL immcdiately
after hor flight with ALFRED SARANT to Mexico, coupled
with his rcfusal to sign & waiver of soarch which would
allow thc FBI to sevarch his Ithaca, New York, residenco
‘at the timo of his initinl intorvicw on August .2, 1950,
would logienlly indicate that ho wuaa in ‘somo way
involved in this espionage investigation,

75




NY 65-~15735

Dr, DAYTON stated that this was not trueo,
and tho reason for his refusal to assist the FBRI in
the location of his wife was duo to his fear that when
ond if his wife was located and returned to the U, S,

..— —that sho would_cast an_accusing finger at him and that

this would causc him to possibly be unable to offuvct a
marital roconcilimtion, He oxplained that his rcfusal

to sign a walver of search during his initial intervicw
by agonts of the FBI on August 2, 1950, was basud on his
firm bolief that this was a mattor of choicec and he choso
not to allow the ssarch on general principles,

DAYTON was questioned on this date as to
whother he had talked to clthor FINESTONE or PERL about
the allegation that he was presont at the Morton Street
apartment building on or about January 29, 1950, He
stated that he had not been in contect with WILLIAM PERL
or MAXWELL FINESTONE, He added that he did not discuss
his boing prescnt on tho alleged date with I"INESTONE on
thc occasion of thelr having lunch togethor on April 17,
1951, subsoquent to both of their Grand Jury appecarances
that date, inasmuch as it secmed ridiculous to him to
discuss with FINESTONE somcthing that was nlleged to
have happened whon he was not present.

He stated that he would consider contacting
WILLIAM PERL and MAXWELL FINESTONE and In the event he
effected this contact discussion would be had pbrtaining
to thls allegation,

On June 21, 1951, Dr, DAYTON adviaod that he -
hud talked with his attornoy, Mr, SAMUEL SILVERMAI,
subsequent to his interviow on June 20, 1951, Hea advisod
that his attorney advisod against soeing WILLIAM PERL;
howcver, ho consented to his contacting MAXWELL I'INESTONE,

Ho statod, furthor, that he had dinnor last
evening wlth- LOUISF SARANT in an Itallian restaurant in
Groenwich Village, Theroafter they spent wandering
around in mid New York prior to hor departure by train
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at 12:l4); a,m, for Old Westbury, Long Island, whero sho
was staying with her sister-in-law, Mrs, ELECTRA SARANT
JAYSON, DAYTON advised that during last evening he
discussed with LOUISE SARANT the plausibleness of her
accompanying him to see MAXWELL FINESTONE. She ndvised

————~—f—~ffhim~thﬂt~hor—attorney;ﬁMrsjﬂBEbLﬁrST*ﬂBZUG;~wouldfnot-*—"—i"~———--*

allow her to have any contact with FINESTONE,

DAYTON statod that prior to this intcrviow on
June 21, 1951, he attempted to tclephonically contact
FINESTONE at JOHN A. LEARY'S, 546 West Broadway, New
York City, residence, DAYTON stated that hec spoke with
LEARY and was advinsed that FINESTONE had beer in tho
hospltal several days proviously, howecver, he did not
know where FINESTONE could be located,

Dr, WELDON BRUCE DAYTON testified before the
Federal Grand Jury, Southern District of Necw York,
according to information furnished by Assistant United
States Attorney JOHN M. FOLEY, on April 17, 1951, and on
June 18th and 19th, 1951,

It should be notod that Dr, DAYTON, from 1946
until tho latter part ef Soptember, 1950, was a graduate
studont and had a partetimo rescarch fellowship in the

v Physies Department of Corncll University., DAYION

. ' began cmployment in the latter part of Scptewber or
early October, 1950, at the Massachusetts Institute of -
Technoloyy as a Resoarch Staff member, Hc has advisod
that he 1s, by profecssion, an Experimental Physiclst and
has specinlized in Nuclear Encrgy.
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Vi. EDUCATION

- —-- ---The records—of Cornell University at Ithaca,
New York, have reflected the following information
pertaining to MAXWELL FINESTONE:

FIMESTONE was born July 28, 1922, at Boston,
Massachusottse In his epplication for admivssion at
Cornél 1 Unlversity, he listed as his parent or guardian,
AUEA SHAFFIN FINESTORE, RD #4, Ithaca, New York (Danby
Road)e le advised that his mother's meiden name was
ANIA SAUNIERS., He stated that hias father, SAMULL
FINESTONE, was born in Russia and that he became a
naturalized citizen of the United Stotes, that his father
had been an upholsteror, and that ho dled in 1937.

FINESTONE!'S file at Cornell further rceflected
that he graduated from Ithace High School in 19L:0. He
nttended Northeastern University, Roston, Massachusotts,
from 1910 to 1941 and Ithaca Collcge at Ithaeca, Rew York,
from 1941 to. 19112, He was admittod to tho lew York
Stete School of Industrial and Labor Relations at
Corncll in the foll of 1946 and recoived a Bachnelor of
Science degrec on Septomber 20, 1949.

iHls file in the Now Yorlk School of Industrial
and Labor Relations rcflects tho following omployment
rocord:

United States Army, Scneca OrJnﬂnC& Dupot,

Romulus, ¥ew York, May, 1942 to Soptomboer, 1942, as an
ammunition handler and checker; Merchant Marino as
second cook and baker from Octobor, 1943 to December,
19&& American Labor Party, 313 Eighth Avenue, How York

City, as Execcutive Socretary from January, 1945 to
May, 196, Hec was alaso employed at Pollack!s Furniture
Company, East l1lth Struvet, New York City, as a furniture’
polishor from June, 1946 to October, 1946. This filo
furthor rcflectcd that FINESTONE was employcd by ALFRED .
SARANT ns on approntice painter as of July 1, 1949.
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With refercnec to his omploymunt by the
Merehant liarinc, FINESTOWE advised thnt ho attended the

T T United States Horitime Sorvico- Conter, Shoepshead Bay,

New York, for olpght weoks in October ond Nevembcr, 1943,
and tlat he also attended the United States Maritime
Cooks tnd Bakors School in New Yorlk City for four wecke
in April, 194li. Ho was discharged from the United Statecs
Meritime Sorvice in October, 1945.. :

FINESTOWE'!'S flle ct the School of Indictrinl
and Lobor Relations furthor roflectod thot ho wan o
mcmber of the following organizations while at Cornell:

Young Progrcssives of America .

Young Progressive Citizens of Amorica
Cornoll Daily Sun

Inter-Student Organization

MAmicrlcan Voterans Committec

The following addrasses wspre listad for
FIFESTONE:

210 Woet 215t Strect
ilcw. York City (probably in 1946)

228 iost 17th Strcet, iow York City
c/o HOLTZMAN {(also in 1946)

FITESTOIE listed the Lollowing roforinecs on
his application for odmission:

Profussor Fe S. FREEMAN
\ . Cornecll University, Ithoca, Bew York

Mrs, RUTH RORMER, ULRMWA -~ CIO
1029 Vormont Avemic, HJorthwest, Washington, D.C.

JOSEPH SWEAT, Scerctory

e fiew Council of Amcerican Busincss, Inc.,
' 210 Madison Avenue, New York City
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- A letter was also noted in FINESTOHE'!'S file
by a Mr, MANDEL, 13 Astor Place, Hew Yorlk City., MANDEL,
8 real estate operator, advised that he had lmown
FINESTONE for approximately five years as & nzighbor.

The following misc:3llansous Infcrmaticn
appearing in FINESTONE'S file is boing set forth:

He advised in hils application that he expected
to enter the field of trade union organizstion and that
he had discuzced this intention with ARTHUR SCINMITZER,
570 Seventh Avenus, New York City.

As regards his servicc in tho Merchant riarine,
FINESTONE stated he entercd this service after boing
turned down by Selecctivo Service twice for hculth reasons,
When in the Merchant Marine, he stated that he wan o
member of tho llational Maritime Union, CI0, ond that in
194); he waa appointcd to the Union's Political Action
Committee by JOSEPH SWEAT, National Political Action
Directore

He stated that HARRY BROWN, 23 West 26th Street,
New York City, was his immediate supecrvisor vhen he was
‘employed as Execcutlive Secrctnry of the Amﬂric“n Labor
Porty in New York Citye.

One letter of reference in FINESTQUE!'S file

was from EUGENE P, CONNELLY, Councilman, Borough of
Manhattan, New Yorlr City.
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VI, EMPLOYMENT HISTORY (SINCE NOVEMBER, 1919)

A. ANDREWS SURVEYS
415 West 118th Street,
New York Cilty,
Telephone MO 6-0200

Miss LLE ANDREWS, owncr of Androw Surveys,
advised the writer on May 17, 1951, that MAZL I'INESTONE
of 173 lcet End Avenue, New York city{ has been cmployced
by thils organization as a "froe lance" market rsscarch
intcrviewer (hourly basis) since March 15, 1951, She
indicatcd that she had conaidered employing FINESTONE
on a full-timc basis in en exccutive eopuclty with her
firm, but that genoral businouss conditions hrd provented
her from dolng so. .

Sho indicnted that FINESTONE hnd furnizhsd
her a recsums vhich included his oducaticon, worlk cxpericnce,
activitics, wcr scervice, and references, Mics AINDREWS
made available this rosume which reflectced the fellowing
background information pertaining to FINESTOIE:

"Hax Fincstone

- 173 West Lnd Avcenmes

Now Yorlk Cilty
TR 3-310l

- 28 Single LI

"EDUCATION Corncll University 199 B.S. Industrial
Rolations

Courscs: Economics = Corporation Finance,

Labor Lconomics,
Currcncy & Bonking,
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"Tthaca

tGourscs:

MJORK
EXPFRIENCE

"

"Psychology - General Paychology,
Industrisl Paychology,
Psychology of Advertising,

"Sociology - Publiec Opinion and Propa-
gonda, Human Relatlons 1in
Industry, Racc Relations,

" Goneral - Stetlistica, Accounting,
Porsonncl Management, Publice
Nulations, Discusasion
Mcethods '

Colloge 1941-19L2 Spesch and Dram

Radio Prdduction, Dramatic Art,
Public Spcaking.

Froc lance work for the followine organiza-
tions from Junec 19Lh9 to duta: :

American Resecarch Burcau - Peioen2l and
tclephono intere
vicwing for TV
studies; devclop-
ment of rosocrch
tcehinlques,

Payyelhologicel Corporotion- Ad copy testc;
phiarmoceutical
study - intervicw-
ing of physicisns -
and nhormocistse

Kenyon Rescarch Company - Study on dealer
. cnd consuner
. reaction to liquor
pnckaging; tabu-
lﬂtinz ™
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"Popsi Cola - tabulating and editing.
Ernest Dichter - Depth intorviewing.
. Industrial Surveys - Store cudita.

O'Erien Sherwood - Pree~zlectlon study; ad
copy tesnto,

Hofstra College = TV study for N.RB.C.

"SCHOOL

ACTIVITIES Cornell - Feoture odltor, Corncll Diaily Sun;
Promotion for various student
organizations; Cornell Drumatic
Club; Corncll Survey Commnittee -
particlipation in prlmming and
conducting of severnl campus social
rcoearch projccts, '

Tthaeca College = News Editor, Ithoca
Collegiany Radio Workshop;
Roles in dramntic productions.

"JAR
SERVICE United Stotes Morchant Marins 1943-19L46

"REFERENCES Arthnr Boudin Ted Batcs & Co., 630 Pifth
. Avenue, YN, Y.0C, -

Hownrd Abrnahwms Sales Promolloun Director,
National Retull Pry Goods
Association, 100 Wzst 31 St.
N.Y.C,

Jerry Green Alfred Politz Company, L00O
Madison Aves, N,Y.C,"
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In connectlion with his work expericncs, Miss
ANDREWS statecd that tho Kenyon Rosearch Compiny i3 o

part of the Kenyon and Ekhardt advertising concern,

2,7 Park Avonue, Ncw York City. She statéd also that — -
FINESTONE had indicated to her that he had worked for
CY LISTERMAN at Pepzl Cola and for HILDA BAKRHES at
Hofstra College.

.Portaining to his reforences, Misa AlDREWS
stated that shec recently tolcephonlically contacted ARTHUR
BOUDIY ot Tecd Raten and Company, 630 Fifth Avenuc,

New Yorl: City, whore BOUDIN is ecuployed, portaining to
FINBSTOHE. BOUDIN highly reocommcnded MAX FINESTONE and
toed that he 13 a perconal friend of his

Miss ANDREWS stated that HAX I"IVESTOHE told
her that he had borrowod ARTHUR BOUDIN!'S pcrsonally-owncd
automobile to usc on o job which hc had parformcd for
her survoy orgenization in April, 1951,

111ss ANDREWS statcd thnt this vorl: would
have bocn performoed between April 1 and April 11, 1951,
end that she had two bille in her possesslion which
would substantiate FINESTQNE!S having ncod for an
automobile during this April 1 - ﬁpril 11, 195) neriod,

She stated that she roccived these bills on

April 11, 1551, and from a rcview of thc first onc it

appoars thet he drove twenty milcs: in connsction with
his work for hcr and billed her for twenty wiluz at
seven cents 2 miles The seccond bill, she stated,
reflected that FINESTONE had driven ﬁ?S milce and had
put in soventy-one hours in conncction with a Tandem
Tractor survey job in New Jersey. On thic occasion he
billed her for tho L4175 miles at soven cents 2 milo,

Miss ANDREWS stated that PINESTONE rccaeived
salary checks from her on the following dabeue
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3/15/51 $ 37.50
3/31/51 119.75
li/15/51 134455
- = —L4/31/51 — - .. 0400 - - - -
5/15/51 __ 22,50
$311.30

On May 18, 1951, Minss ANDDREWS tclophonically

contacted the writcr and advicsed thoet she now rccalls

that Mr, JOMT BROOKS, Assistant Dircctor of the Research
Department and Parsonnel for the Foederel Advertising
Ageney, 385 Madison Avenuc, New Yoric City, had
originally rcferrod FINESTONE to her orgaonization.

On June 20, 1951, Miss LEE ANDREWS advised
that MAX FFINESTONE had placed permanent wave matarials
with a number of young women during April and Mzy, 1951,
among whom were CARMEN DOWHS, 2L5 West 69th Stroot,
Now Yorl: City, telephone nwsber SC [j=9289, and whosc
emrloyment 'is with. the Intcr-continental Hotel Corpora-
tion of lcw ¥Yorl: City, and DOLORES SCHOENFELD; 1500
Thicriot Avenuc, Bronx, Ncw York, tclephonc number
UN 3-3902, ond whos¢ cmployment is with the Intcrnational

. Garment VWorkers Unlon., Mlss ANDREVS stated thrt both

CATMENT DOWMNS and DOLORES SCHOENIELD worc known by her
to bo personal frionds of MAX FINESTONE.

On Junc 21, 19%1, Miss AWDREWS was ogain
contacted pertaining to MAX FIHESTOIE In an attompt to
dovclop the names of any banks with which he muy have
donec business, :

Miss ANDREWS rcvicwed for tnz writor tho
cndoracments on FINESTOWE!S snlarind cheelks whils in
her employ and woa unable to ascortain the bank
cndorsement which would lcad to the idontificction of
o bank with which FINESTONE was doing busincss,
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B. AMERICAN RESEARCH BUREAU

. Dr, CHARLES L. VAUGHN, Markct Rescrorch .
- —-Division; Psychological-Corporation,~522-Fifth Avenuc, __ . __ _ _ __
' Now York City, adviscd the writor on May 31, 1951, that
Mr, WILLIAM A. PEYNOLDS who 1s currcntly cmploycd by
Batten, Barton, Durstinc, and Osborn, Inc., advertising
agents, 383 Madison Avenue, New York City, was formerly
associated with the Amerlcan Roscoreh Burovau which
currcntly hay offliccs in Washington, D. C.

Mr. WILLIAM Ae REYNOLDS, an cmployec in the
Stotistical Department, Batton, Barton, Durstino, and
Osborn (BRDO), 7th floor, 383 Madilson Avenue, New York
City, tclophone number EL 5-5800, advised thc writor on
May 31, 1951, that on November 28, 1949, MAX FINESTONE -
and G/iRY PICKARD appliod for part-time cmployment with
BBDO as ficld intervicwors, Mr, REYHOLDS statcd that
nelthor of theso men wpg oOver employed by BREDO.

Mr, REYMNOLDS producod applicant rccords for
FINESTONE whieh reflectod that as of November 28, 1919,
he reszided at 65 Morton Streect, .apartment 6=-I, New York
City, tclephone number TR 7-2563, FINESTONE indicatod
< . -that he would bo ovailable for cemployrment at oy time,
that ho hod a Be 8. degrecy, and thot he had majored in
spcech, drrma, and industrinl and labor relations at -
Corncll University.

FPINESTONE indlcpted thrt he was cmplayed by
the Corncll University Sociology Department as a field
interviower in 1948-1949 under Profcssor E, iA. SUCHMAN,

FINCSTONE nlaoé indieatod thuit ho had a cortain
proficiency in typing,. L :

Mr, REYNOLDS indicatcd that the BEDO application
-for cmployment rcecords for GARY PICKARD reflcect that as
of Novembor 28, 1949, PICKARD gave as his pcrmanent
" address 100 Sunnyside Avonuo, Plonsantvillce, lNow York,
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He gave as his permaneﬁt telephbne number Pleasantville’
2-1797 and indicated that he é¢ould be reached c¢/o
TR 7=2563 during the evenings.

" Mr. REYNOLDS advised that Mr, JAMIS SEILER,
who is the head of the American Rasearch Burcau, which

_has offices in the National Press luilding, Room 119,
_Washington, De C., had requested his wife (Mrsc: WILLIAM

A, REYI'(CLDS) to handle his New York offico in approxi-

- mately the fell of 1949. REYNOLDS stated that his wife

coordinrted interviews in connection with several telee-

vision aurveys for JAMES SEILER wntll February, 1951
Mr, REYNOLDS stated thzt ho hired MAX FINESTONE

and GARY PICKARD as field intervicwera for the American
Rcsearch Burcau on or about November 28, 1949, He

stated that they worked for the American Resoarch Burceu

on an'oneand-off basis" from eppro:ximztely lNovember 28,
1949 to approximately March 15, 1950,

Mre REYNOLDS further advised that FINESTONE
filed a claim with the Neow Yor): State Unemployment
Compenaation Commission Office in New York City. He
statcd that thore was a referca action hearing pertain-
ing to FINESTONE'S claim which was held during the
second and third weceks of February, 1951, at which time
PINESTOYE madc a personal appearancce Mre REYIOLDS
recalls that FINESTONE stated that whilc ho was employed
by the Amcrican Research Burceu in 1949 and 1950, as-
indicated abovc, hc hircd GARY PICKARD and RCEERT g
SCHLENGER who resided at 2212 Ditmas Avenuc, Brooklyn,

New Yorlty, and therofore would be cntitled to unemployment

compensation inasmuch as FINESTONE alleged that Mrse
REYIIOLDS would have made thc fourth employec fer the

Amcrican Rescarch Buroau in the Now York office. REYNOLDS

stated that although he knew that PICKARD had worked
under FINESTONE, hc was not awaro untll this hcaring

.that ROBRERT SCHLENGER had cver worlcd for FINESTONE in
comnection with the American Research Burcnaut!s tcelcovision

. 8UrvoySe
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HMre REYNOLDS statcd thot there was a sccond
hicaring pertaining to FINESTONE'S claim cpproximately
- five wocks—aftor tho initial hcaring, at which_time
FINESTONE did not mcke a pcrsonal appcarancc. The
referco in action for tho Uncemployment Compensation
Cormission, 32 Madison Avenuc, Now York 17, lMew ZYork,
advisod Mre. RFYNOLDS thot FINESTONE had tclephonically
contactecd him during the morning nprior to this cicond
hearing and adviscd that ho cbuld not malte o porsonal
appcarenco that date duc to a busincas trip which ho vas
taking to Dctiroit, Michigan,

"Mres REYNOLDS furthcr advisod thot Dre CHARLES
L. VAUGHI, mcntioncd previously, had lndicated to him
that FINESTONE went to Boston, lMassachusctts, during
cither Februcry or March, 1950, in conncction with g
survey which the Psychological Corporation »f Few York
City wns conductinge.

On Junec Y, 1951, Mr. REYLOLDS 2dviscd of
the following portaining to PINESTOIE!'S and PICIZARD!S
carnings with thc Amcrican Roscarch Eurc"u during 1949
and 1950: .

MAX FINESTONE

Dato Salary Subway and Telcohone Miseollancous B
1949 § 35.22 4 10417 - '
1950 256487 © 112,11 3563
$292,09 - $122,28 $35463
Grand total $150,02

GARY PICKARD

Dato Salary, Subwav & Tolqphoth and liisesllancous
1949 $21.87
449.13 ,
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Mr. REYNOLDS stated that PICKARD!S salary
and expenses werc included in the selary and cxpense
cthecks to FINESTONE. He statec¢ further that between
._December 9, 1949, until April 15, 1950 (payroll dntes).
he paid FINESTONE a grand total of $499.15. —-

C. PSYCHOLOGICAL CORPORATION
522 Fifth Avenue, New York City,
Telephone number MU 2-2145

. On May 17, 1951, Mr. GURTH WILLIAMS, Office
Manager, adviscd the writer thit MAX FINESTOIE made
epplication for employment on November 30, 1949, and in
80 doing indicated that he was then residing at
Apartment 6-I, 65 Morton Street, New York City, and
could be reached in care of telephonc number TR 7=2563,

- FINESTONE'S application for employment further
reflected his date of birth as July 28, 1922; that he

was eingle; and thot he was referred to the Puychologlcal
Corporation by a Mre, LITTLE of Pharmacraft, FINESTONE
statod that he had graduated from Itheca High School

in 1940 and received a Bachelor of Science degree,
majoring in industricl and labor relations, from Cornsll
University in 199. FINESTONE also indicated that he
bepsan to work et the Amecvrican Research Burcaun on

November 28, 1949, at $1.25 per hour doinr f{ree lance
survey worl:e He also indicated that from September,
1948, until June, 1949, he wns employed Ly .the Tornell
Univeruity Sociologleel Department doing intervicewing
work at $1,00 per hour. He also indlcated thnt he was
trained for personnel work,

Mr, WILLIAMS also ndvised that on April 6,
1950, FINESTONE began to work for tho Psychological
Corporation as a "housc=to-house" canvasser in
connection with a market roscarch jeb et $1.00 per hour,
FINESTONE discontinued this free lance cmployment on
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Aupgust 2, 1950, end earned‘$313.05. His Social Sacurity
‘Number was 061-16-3482,

—-- m = -— -~ - - Mr+ WILLIAMS-further advised thot FINESTONE
stated thot he resided at 418 East 9th Street, Now York
City, as of April 6, 1950.

D. KENYOK & ELHARDT
2147 Park Avenue,
Now Yorl City

Mise HELEN CANIION, Assistant Personncl
Director, adviscd the writer on May 17, 1951, that
MAX FIW_.STONE, 173 West End Avcnuo, New York City, was
employcd for this advertisling firm o8 an interviswer and
worker in the Statistical Deportment from Janunry 15,
1951, through January 31, 1981, on = $1.25 an hour basis.
FINESTOFE gove hils Socinl Securlty Humber ns 0£1-16-3482,

Miss CAINON stotod that thoy paid FINESTONE
$90,00 for nls ten doya! employment with this concern,

E. PEPSI COLA
3 dest 57th Streect,
_New ¥York City .

Mrc, BEIRNICE MILLMAN, Personncl Depnrfiment,
advised the writor on May 17, 1951, thot HAX FF1YESTONE,
118 East 9th Strect, New York City; Social Sccurity
Fumber 061~16~3482, born July 28, 1922, wus crployed as
a temporory omployee in their market rescarch denartment
as o tebulator at $6.,00 o day from July 27, 1370, until
"August 15, 1950. . His total carnings werc 45104,

‘ FINESTONE gavo os his toloplione number
CRemercy 5=21L6 and deseribed himsolf as mnle, single,
6' toll, 165 pounds, and o grnduato of Corncll Universitye.

v
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F. ERMEST DICITER

3h Bast 51st Street,
lew York City
_Telcphono Mumber MU B=2790

Miss JOAHW VanRAALTE, secretary tc Mr. ERNEST
DICHTER, advised the writer on May 21, 1951, that
MAX FINESTOIE, 173 West End Avenmue, New York City,
telephone number TR 3-310l, conducted two "Gnidc Post"
interviews ot 3,50 sach, plus $,35 telephore chnarges
on appreximately January 25, 1951, She statzad that
they paid him {7.35 on February 5, 1951,

G. IFDUSTRIAL SURVEYS COMPANY, INC,
292 Madison Avenue,
New York City
Telephone MNumber MU 3=9083

Mrse VIRGINIA MULVANEY, szcreilary to the
Vice=President 1n charge of personnel at the Industriael
Surveyn Company, Incorpornted, advised the writer on
May 21, 1951, that the personnsl rccords for former
enployees are maintained in their» Chicago office; however,
she stated that she would teletype theiy Chicaso office
that date end would advise the writer upon receipt of
personnel Information pertolning to FIHZSTONE,

On Mav 22, 1951, Mrs, MULVANEY telcphonically
contact~d the writer and stated that MAY FPINEILONE,
173 Vest End Avenue, New York City, tclephone number
TR 3=310l, worked for Industrial Surveys Company from

January 29, 1951, threcugh Fobruary 3, 1951, and recoived

$:6,56 plus cxpenses in compensation for his time. He
also worked from April 23, 1951 through Moy 2, 1951,
and received $90.00 plus cxp2nsose

On May 23, 1951, lMrse MULVAKEY forwarcd to
the Now Yorl O0ffice the orlginal cmployment spplication
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which FINESTOWE filed with the Industrial Surveys
Company on January 12, 1951, Photostetic copics of this
epplication have brcn made ond arc beinf retoined as
-—exnibits in_the_New York filo, _ . _ .

From a review of this emwloyment npplication,
it was noted tihint FINESTONE indicated th:t ho had
previously been engaged 1n market rescarch intorviewing
for six compenicsz and listecd Corneclld Univt1:1by at
81,00 per hour s Poychologicel Corporotion =t $1.00 per
hour, Hofatra Collcge (H.B.Ce TV Study) at $1.75 per
hour, and O'Bricn Sherwood at %1.00 per hour, FINESTOME
indiceted that hc had been employed as a rcporter for
an unnamcd organization and stated thet during the last
fifty-two weeks he had becn cngaged ir forty-five wecks
of rescarch interviewing or supcrvising and five weeks
of markat roscarch statisticel work f'dr thce Pepsi Cola
Compeony and Kenyvon and Elhardtes He e€lso indicated
that he is now or had becn connccted with or -helped
in some tvpo of political works, He statcd that he
could organizec 2 small crew of ten workers for this
organization and had avallable to him a 1950 Oldsmobllce

FIJMESTONE gave the follouwlng as references:
' t

ARTHUR BOUDIN
Tcd Betos, Incorporated

JERNY GREEN
L1{»cd Polit:

"IILDA BARMNES

Psychology Dspartment,
Hofstra Collegec
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He O'BRIEN SHERWOOD ASSOCIATES, INCORPORATLD
205 East 43rd Street
- New York Clty . .
Telephona No: Murray Hill 7-1950

On Muy 21, 1951, Mr. THOMAS JOSLFH FITZPATRICK,
an ossoclate in the O!'Brien Shcerwood fissocliotoes, Incorporated,
andvised the writer that MAX FINESTONE, L1€ East 9th Street,
New York City, teclephone numbor Gr 5-2146, was cvmployed
as o fleld intcrvicwer for this research organization
during parts of the period from June 19, 1950 until
November 5, 1950. His Sociel Security number was reflected
as 061-16~3482 2nd he earned $142.50. FINESTONE received
checks on July 11, 1950, October 11,156,23,30, 1950 and
on November S, 1950. Mr. FITZPATRICK iniicoted that
FINESTONE had prcviously been employed by the American
Resoarch Bureau and the Psycholegical Cerporation, both.
survey organizations with offices in kcw Yocrk City.

Mr, FITZFATRICK stated thuat In applying for a
position with this organizetion, FINESTONL statced that
he wis 28 years o0ld and that he did not own 2 cor.
However, he lndicnted that he could drive.

I, HOFSTRA COLLEGE
Queens, Now York

Miss CAROLYN DISKEY, Seccrotary to the Frosident
of Hofstru Collcge, adviseca S84 GEORGE D. GuTINS, on
Moy 29, 1951, that HILDA BARNES is not known 2t Hofatra
Colle Sho stated that a tolevision study was conducted
in 19 9 under Mr., THOMAS COFFIN, who was then and is
currently employed by the Nutional Broadcasting Company
in New York City. Miss DISKEY also advised that this
television study was conducted by ocutside pcrsonnel.
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J. AMOS PARRISH iND COMPANY, INCORFORATED
500 Pifth Avenun, New York City
'—Pelephone Moy Lo W=5600 —-- -~ = como o o

Confidentinl Informant T-12, of known roliobility,
has advised that MAX FINESTONE rccelved miall  in carc of
his 173 West End -Avenue, New York Clty, uddress from
Amos Parrish and Company, Incorporated, £00 Fifth Avenue,
New York 16, Now York, on April 6, 1481 and on July 11,
1951, On May 17, 1951, Miss BEATRICE KeulLBR, Assistant
Troasurer, adviscd the writer thot MAX FINLSTONL, 173 West
End Avenue, Hew York City, telephone number Trafalgar 3e
3104, was poid $11.35 on March 13, 1951 for onc¢ intsrview-
ing job. Hc worked wnder Mr., ELIAS S. GMMTLIER in the
manufacturing division of Limos Parrish and Comeany,
Incorporcted. She stated that he hod been recommended
to thom by Mr, WILBUl DANIELS of the Internutional Ladles
Garmert Workers! Union., Miss KEELER indlcuted thot FINESTONE
was single and is a2 gradunte of Corncll liniversity,

Mr. ELIAS S. GOTTLIER adviscd Hias KihLiR on
Muy 17, 1951 that he hed given FINLSTONE some work that
dato pertaining to a oonsumors' survey, whlch wis being
conducted in Manhattan.

VITI. RECAPITULATION OF FINLSTONE'S 1949-1951
PARNINGS IN NEW YORK CITY

Grecss Income For MaX FINLSTONRE

1949
Comnany : Amount
Amcrican Rescarch Bureau $35.22
Total: ' $35.22
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1950
Company Amount
O'Brien Sherwcod Associates, - $1y2,50 0000
Incorporated ‘
Pepsi Cola | ’ 104,00
Pévcﬁological'Corporation _ 313.05
Amcrican Research Bureau _256.37
Total: | $815.92
1961
Company ; : Amount
Ernest Dichter $ 7.35
‘Andrews Surveys 31&.30
Kenyon and Ekhardt 90,00
Amos Parrish ' 11035
Industrial Surveys j _136.56
Total: < $559.56
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Total Earnings
_Year __ _ ____  Amwms
1949 ¢ 35.22
1950 ' © B15.92
1951 559,56
Total: $2.410.70

IX. NEIGHRORHOOD IKVESTIG..TIONS

A. Apartment 6-I
65 Morton Street
New York City

- It is not.d that considersble neighborhood
investigntion has been conducted in conncetizn with tne
Morton Streot apartmont, which FINKESTONL resioecd ot from

. approximately October, 1949 until some wate in Jznuary,

1950, This information has been previously sct forth in
this report. '

: On June L, 1951, Mrs. PATRICK r. BiOWL, who
rcsides dlagonelly percoss the hell from epnvhmont 6-1,
65 Morton Streot, ndviscd the writer thwt the photoegraph
of MAYWELI, FINESTONE cxhibited to her is identiczl wita

the individual who resicded in apartment 6-I during the Fall

of 1949, She recalls that this individusl hau on sevoral
occasions assistod her in the carrying of hor grucorics
up the aspartment steps.
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Mra. MaRY BARRY, mothur of Mrs. Fi#. TRICK k. BROWN,
1dentificd a photograph of MAXWLLL FINESTONE on Junc 4,
1951, subscguent te the identification of FIKLSTONE by her

-daughter.~—She-recalls—that-ho-livec4in-opartmont—6el —

during the Fall of 1949 and heod noticed him coming and

- golng from this apartncnt,

B:. Apartment B-2
418 East 9th Strect
New York Clty

1, Intcrviow of EERO K. TCLMUUEN

On August 21, 1950, EERO K. TOLMUNEN, superin-
tendent of the apartment building located ot 418 East 9th
Strcet, Now York City, and who rcsides in apartment A
at this address, was intervicwed by S4 HEREWN €. LITTLEJOHN
and the writer., He ndvised that two men, by thc names of
MAX PINESTONE anc JAMES WEINSTEIN, currently reside in
Apartment B-2 in this bullding. He advised that JAMIS
WEINSTEIN leasod this apartment in December, 1949, and paid
the first month's rent on Decomber 9, 1949 for the month
af Jznuarz, 1950, in the =mount of $100.00.

Mr. TOLMUKEN stated that the apartment leased
by WLINSTLIN had from the beginning been occupled jJointly
by WEINSTEIN and FINESTONL, and addcu that it had bevn used-

" by a number of different men, whom ho had observed on

various occasions entering or leaving the cnoartment. He
was uneblo to furnish any ueseription of thes- indivicuals,
He Turthier advised that he had cbserved large mixed groups
entering and lcaving apartment B-2 on occnsicus sinco it

was leased by WEINSTEIN,

Mr, TOLMUMNEN stetcd that WEINSTEIN =nd FINESTONE
had rented apartment B-2 through an ad which hudl becn placed
by the apartmcnt owners in a loeal New York niéwspaper. He

~
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sald that to thc best of his knowledge nnd biliclf, ncither
FINESTONE or WEINSTEIN had uny conncetlion with the prior
“tenantof -the apartment,—a -Mr.- PETel- LONGYEAR, who had_ _
moved to Falmouth o1 €ast Felmouth, Massnchusctts, vacating
anartment B-2, as Mr. TOLMUNEN remembored, prior to the
last wcek of Dceember, 1943, '

Mr. TOLMULRLN stoted thet he learned latsr that
Mr. LONGYEAR had left tho telephone in cpsrimont B-2 under
his namc, and that cithor FINESTONE or WRINSTILIN ran ub-
toll charges billed to LONGYEAR In the arpunt : £ 90,00,

Mr. TOLMUEEN further advised thnt therc were
currontly three¢ nomes listed on the door bell for apartment
B-2, these being FINISTONL, WLEINSTLIN and BERKSTLIN. Ro -
‘ndvisco that he did not know the tdentity or have any
information portaining to the indiviaual named BLRNSTmIN,

Mr. TOLMUKEN waa questioned concerning the
furniturec which might be in apartment B-2, and he adviscé
that he hac obscrved furniture being moved into that
enartment on three separate occasions. He eould not reezll
any dotalls of these inciuents, cnly that severuzl pieces of
furniture werc moved Into the apartment at thrae differont
times, He sald he cid not observe the vehicele in which
such furnlturc haa heon trensported to thrt cudreass,

On September 7, 1950 Mr., TOLMUNAN was reintervicwed
br the writcer, at which time he advised thet it wuns his :
definfite recollection that FINESTONL and WLINSTLIN heve
occunied this apartment since the last wock I Dscomber,
19,,9. He advised that on sovercl occeasions the mail was

ton bulky for tkeir mall box, and that the postman would
leave -this excess bulk mail at his epartment for dellvery,

He statud that be noted in receiving this maidl that some of
it contained Communlst literature, He wus unable to srecify
the cxact nature of this litersture,
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The current Manhattan telephonc dircctory reflects
8 listing for PETER k., LONGYk.R, 418 East 9th Strcet,
New-York-City, —telopbhone-MUrray Hill3-3623,— Lt-is-to-—- -

b noted that thils tclephono number was usoed by PINLSTONLD
and WEINSTEIH, according to information furnished by
TOLMUNEN, aftor LONGYkalt vacated hils aopartment in
December, 1949. Confidentisl Informuant T4, mentioned
previously, adviscd that this tolephone wasg disconncetsd
on February 2, 1950i .

Mr. TOIMJNLN further sdvised that although hc
.rcalized that there were threc nomes on the mall box. for
apartmont B-2, BERNSTLIN, WLINSTLIN and FINKSTOHL, he
did not Imow the 3idcentlty or have any informztion pert:ining
t- the individuel named BERLSTLIN., He did state, howevoer,
that hoe believed that LONGYELR!'S wife's maluen nume was
BERNSTEIN,

TOLMUNEHN alsco adviscd that there acemea to
- b6 somo connection between the tenonts in anartment B-2
(MAX FINESTONE and JAMLES WEINSTRIN) anl those in
apartment A-3. He stated that two  women, unwu by
o the nume of MIRARNDA, who 1s a kindecigurten tcacher, -and
e " the other by the namce of DE MAURIAC, who is @lso possibly
a teacher, are the tenants of apartment -3, oo

The current Manhattun T,lcphonc Lirectory reflceets
that therc 1s a tcelephone listing for wins G, C. silRahin,
ORcpgon 7=6209 ot 118 koot 9th Street, New Yk Clty, "

2. Information From Confidenti:l Infurmant ngl

In o 1950 Manhattun address tclophonc directory
thore wnas reflected listings for both MaX FINLSTONE and
JAMLES WEINSTEIN at 418 East 9th Street, New York City,
tel phone number GRammercy 5-21L6. :

«99«




e &

WY 65-15735

Confidzantial Informant T-4, mentioncc proviously,.
advised on August l, 1950 that Grammercy S5-2146, which is
-listed-to MAX-TINESTONE, 418 Rost_9th Strect, Now York City,
an¢ an additional listing to JAMES WEINSTEIN =t the some
address, was connccted on March 3, 1950 This informant
stated that FINESTONE was employed as of thet date by the
American Resoarch fssociation (American Rescarch Buroau). .
The informant stated that FINESTONE did not give any
address for thlis employment.

3. Information from Confidential Informant T-lb .

On February 26, 1951, Confidcntial Informant T-1L,
of known relisbility, deised that on Deecember 18, 1950,
- MAX FINESTONE, 418 kast 9th Strect, Now York Clty, filed
n removal at Cooper Stution to forwarm his mail from
418 Enst 9th Strcet to 173 West End Avenue, llew York 23,
Ncw York,

.Cs Top Flcor Rear ipartment
173 West End Lvenue
New York City

1. Intcrviews With Mr. JONAS and #r, SalelaisREaN

.On Muy 17, 1951, MI'. FEANK JOMAS ong fire 810,818
SZIMMER}AN (thelr wives own the 173 Woest nt Avenuo
avartment building) werc intervicwed by the writcr. Mr, JONAS
spd Mr, CZIMEERMAL own ena oporste the Hodorn subo Ra_iator
Companv, which 1s located at 173 West kud avenue, New York
City, telephon¢ number SC [-0684. They advis.a that HiRRY
SHAICH and MiaX WINESTORE (idontified photograph) currcently
reside on the top floor rear apartment at 173 West End -
Avenuo, They pey $24.00 2 month rent, SHAICH moved into
the apartment bulluing in September, 1950 having obtaincd
this apartment through one LARRY GOLDMAN, a friend,
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GOLDMAN allegedly reaided in the apartment builoing with s i
2 women believed to be his wife, who is a teacher at the -~ .
Stewart Park High School in Manhattan. They both bellieved’
=" 2. - . that LARRY_GOLDMAN_ancd_HARRY SHAICH have been or are now -:‘.fi'-i_..
members of the Communist Party. This bellef is baseu om —-— ~--
conversetions with them anc mneighborhooc gossip which o
L was filtered back to them. BSHAICH was described aes _-31-;-7:'_:;;'_2 Yoo
- follows: . S
. -5 - LR v_a’_.'r.. ¢
- Sex: Male S
Rece: White . Lt e e ‘
- hge: 23 to 25 -years e e - .
Helght: 6! to 6' 2" o :
Ty Welight: 180-190 1lbs, -+ e weums .
o ) " Heir: - - Light brown . EILSUSTVED L T d
v - _,j,_ —— e - - - Complexion- Li@t STl ome e :—*- ;~:_'.-. -—--:- '.""*:'-z:"::'r- .-.‘.—' - :l

. Merital Stetus:Single ST

: o Employment: Allegeily employed as an -. - -

' engineer for the Western - :
S ) _ . Union Company in hou York ool 3
s L - e e -1V AR i oo

. GOLDMAN was described as follows: = .
' Sexs Msale R :
o . Race:? White ’ e e . 3
T Age? 27 to 28 Zeara At Sl
et mw s e .- . . Belght: §110" to 6 .. . . . il
. .Welghts 175-180 1lbs. T
Hair: Dark brown
S Marital Status:Married - SR -
Employment: Allegedly employed as a
N - substitute teacher in one ---v-.= -
- of the New York City Colleges . .
. ) and i1s a student at one of - .
the local universities.
- - -- «101=- .
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On Junc 15, 1951, Mr. JONAS and Mr, SZLMMERM.N
were reinterviewcd by the writer, Mr. SZIMMLRmAN stated

-that HARRY SHAICH on gpproximately June 1, 1951 aavised _

him that hc desired to sublease his apsrtment te some-

one else., SHAICH was advised that this procelure was

not cdesirable; however, Mr, JONAS statuc thot information
hal come to his attentlon that SHAICH cvidently has moved
from his apartmont and that enother mon 13 reasiding there
ncw, He also advised that FINESTONKE evidently loft the
epartment somewhere in the nelghborhood of the 1lst of .Tune,
1951 and has not been egecn sincc, :

On June 20, 1951, it was notol on th. uoor
lcading to the SEHAICH-FINESTONE apartment that the names
N. EAGLE and H. SHAICH appesars.

On April 5, 1950, Confidontial Informant T-16,
of known reliability, adviscd that the nzame 0f HunRY
SHAICH, 104 West 64th Street, New York City 1ppeared on
e mailing list cara of the WDrkcrs' Book Sho;, £0 kast
13th Street, New York 3, Ncecw York. This car. indicated
that HARRY SHAICH desired the Workers' Book Shop to send
him their estalog rogularly as well as to add his nama to
tholir mniling 1list,

: Mr. SZIMMERMAN advised on May 17, 1951 that H:iHRY
SHATCH, who resided at 173 West End Avenuce, Mew York City,
had formerly resided on West 6lith Strest.

Confidcntial Informant T-16, <f known rcliability,

- has advised that the Worksrs! Book Shop 1¢ located in the

builaing owneua by the Communist Party, Sa, et 50 kast 13th
Street and is the official book store for tiie Comaunist
Party, USAi.
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Confidentinl Informant T-17, of b eoun reliability,.
has pdvised that LAWRENCE GOLDMAN, who rosildeu at 173 west
End Avenue, Wew Yorlk City, with NLWTOR FACHT, P 7.0

eongisting wnolly of undergrancduate anag proacte stuiente
of Columbiae Universltv, Noew York Clty.

The rucords of the Ruglstrarts Office reflect
thet GOLDMAY was bhorn on March 21, 1915 In I'nlestine, dis
white, 5' 11" tall, 165 1lbs,, brown hair, short and curly,
wears glnecses, hes a somewhat cene complexion znld as of
19,9 was o graduate studcnt at Columbia University and a
part time instructer at Hunter Collecge, Hew Yory City.

2. Information Furnished By Conficential Inf-ormnt

T-25

On June 20, 1951, Confidentinl Informant T-285,
of knsun reliability, adviseuw that MuX FIRLITORE notificd
the iAnsonia Stetion, United Statens Fost Office, 203 Weat

"69th Strect, New York 23, New York, that Mi: wzil should
be dcllvered in care of LLai¥, 546 wWeat Broadway, New ¥York
12, New York.

D. ¢/ JOHN i. LEARY
Sh6 West Broaduay
New York City =

On Jun:z 20, 1951, Mr. JOHN A, LLAlY ¢ni his msther,
Mrs. DOLORLS DE LEIN, grcund floor left spuvtment, 546 Wost
Brosdwavr, New York 12, New York, wcre interviewod by the
writer in an attomut to locate Mux FIRLETON L, Mr, LEAinY
strted that MAX FILESTOLL had contacteld him by tilephone
appruximqtelv one week nrior from".RT'SY residrnee locatod
at 500 Grand Strecet, New York City. FINLLTOLL olvised him
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that he was golnz to ths Willard Parker Hocopital to recuperate

from a eagc of measles. LIRY stated that he hoo telenhonoed
— — - —the-Willard-Parker Hospital after u beputy Uniteu States

Marshal hed zttempted tu serve a subposenn £or FLIRSTONE

appreximetely four or five uvays ago. LG KY stouteu thet he

had becn advised that FINESTOME hau been wischarpee from

the hoswital.

Mr., LEAGY oxplained that he hnd knuwn FLBSTOL:
‘when they wers bath in the Maritime Service ard thnt
recently they hod by chianee met one anuther, <t which time
LELRY stated that he discussed with FINLITOUE the possibility
of the two »f them forming en imnort busincsz, LBARY
stcted that be had business conncetlions in Japen and he
desirzd te opon sn impnart mocrchandising busincess in Now
York City anc necdnd somcone to talle cara: »f the kew York
end of the business., He stated thut FINkSTOL.. hod
imvressed him with numerous business contacts in the
New York City arca end thereforce hs had tentatively decided
to go intc buslness with FINLGTONL,

LE.AY selsc muvised that FINLSTCNi had told him
that hc was forced to move from HALRY ShoJCH!'S zpartment
located 2t 173 vout Enc Avenue due teo the fact that S, ICH
allegedly was marrled on or about June 1, 1351, ani that
ho (FINESTONE)} would not be able to ohtzin « purmanent
apartment until July 1, 1951. FINLSTONE rcguesboa LnARY
to kecep his mall and from time to time he woulce riek 1t up,
He 2lso ndvised that originally FILoSTONL hos ) nnca to
roside with him 2t 8546 West EncC Avenuc; how.oveor, their
plans were not cunsumatel inasmuch as LL:ARY'S mother,

Mrs. DOLORES DF LEIN, whn 1s ¢ nursc, hou returncd home
and necedcd the bedroom accomodations which FINESTINE would
have uscu, LEAIY stated that he did not know th- full
name of "ART". He stated that FINLESTONE toulw him in a

-104- -



THEh e = 1)

NY 65-.15735

teloephone convercatlion, mentionca )rcvi)usly, tl:zt his call’
Wa s being maue from "ART'S", who resided at 500 Gran. Stroct,

New _ It—is notaed— tnatﬁFfﬁbSTONhﬂwasmraferring“uf** -
to AHTHUR CARL BOUDIL, who resides at fApz2rtment 12-C,
500 A Grand Stroet, Now York City.

LEARY furthoer advised that FIULITORE hod sDoPo
of o friend of his by thc nome of BETTY .

Nre. L3 LEIN advised the wrlt_-r suvbrtontialls the
same concoerning her unexpouetceu roturn home unu tacrefore
thore was not gufficlent bsdroom acesmosuations {or
FINLETONE to rezlde at their residenccs She reczlled
FINLITONE'S having telophonically contacting her son
allegedly from his friend “ART'sh,

Both Mr, LE-«Y and his mothuer zesirzsa the writer

that In the esvent FILESTONE contacted thom, Lhevy would
immecdiately advise the writer npertoining to the samc.
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E. C/0 MR. AND MRS, ARTHUR CARL BOUDIN
APARTMENT 12 C, 500A Grand Streest
NEW YORK CITY

Confidontial Informant T-18, of known
reliability, advisod on June 20, 1651, that ARTHUR
CARL BOUDIN, who resides at Apartment 12C, 500A Grend
Street, New York Clty, Telephone OR L4~0802, is an old
friend of MAXWELL FINESTONE., The informant stated that
BOUDIN disclosed that MAXWELL FINESTONE resided in his
apartment from approximately June 1, 1951 until
approximately June 11, 1951, at which time he developed
the measles and was taken to the Willard Parker Hospital
in New York City, The informant further advised that

. BOUDIN indicated that FINESTONE had been released from

the Hospital, however, BOUDIN did not know as of June 20,
1951, the current whereabouts of FINESTOHE,

On June 21, 1951, Mrs, MURIEL BUDIN, wife of
ARTHUR CARL BOUDIN, advised the writer that FINESTONE
had resided in thuir apartment for epproximately ten
daya during ths earllier part of June, had developed the
measlos, and had gone to the Willard Parker Hospital,
where he remained for several days, She stated that
they had taken FINESTONE!S clothing to him at the :
Hospital on approximately June 15, 1951, snd that therc-
after he had gons out of town, possibly to his motherts
and step-fatherts residence in Ithaca, Necw York,

Confidential Informant T-2l, of kunown
reliabllity, advised on August 8, 194y, that ART BOUDIN, -
Nine Jay Street (1L), Telephone Watkins 9-8782, economist =
UOPWA -~ 16, age 23, 1s a member of the Grecnwich Village
Club First and Second Assembly Districts School, CPA,
‘Manhatten, New York, His membership card was 5438, The
informant advised that he had registered with the CPA
from the First Election District,

] It should bo noted that ARTHUR CARL ROUDIN
.. formerly reslded at Nine Jay Strect, Greenwich Village,
~Ngw York City, in 194, - :
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The Communist Political Assoclation has been
doclared within the purviow of Executive Order 9835 by
“the Attornoy General,

F, WILLARD PARKER HOSPITAL
FOOT OF EAST 15th STREET
NEW YORK CITY

. During the evoning of. June 20, 1951, inquiry
was made at the Wlllard Parkor Heospital for FINESTONE by
the writer., It was ascertained that FINESTONE was
discharged on June 15, 1951,

: On June 21, 1951, SA JOHN L, FAGAN further
revicwod thoe records of the Willard Parkor Hospital which
were unavailable to tho writor during the evening of

June 20, 1951, and tho following 1nformation pnrtnining
to him was developod:

©  Miss KATHLEEN PETERS, Soorotary to the Meodical
'Superintendent of the Willard Parker Hospltal, advised
that MAX FINESTONE, age 28, born July 28, 1922, U. S,,
who gave as his current residence 500A Grand Stroeot,
New York City, was admitted to this Hospital on June 11,
1951, Bho stated that he gave as an alternate home '
address 1476 West Terrace Circle, TFINESTONE was picked
up by an ambulance at Apartment 12C, 5004 Grand Stroot, -
whero ho was residing with a family by tho nams of .
BOUDIN, His ailm~nt was diagnosod{as German HMiniles,

Miss PETERS further adviscd that FINFESTONE
gavo ARTHUR BOUDIN, 500A Grand Strcot, as his closest
friend; that his occupation was market resecarch, and
that hu had a relative by thce name of GEORGE FINLSTONE
who rosided at 1476 Weost Torraco Circlc, West Englowood,
Now Jerscy. FINESTONE indicated 